
L’ÚLTIMA

pàgina 20 la veu de Benicarló Concert de Santa Cecília 

El passat diumenge 18 de novembre l'auditori
municipal de Benicarló va acollir un espectacular concert
de Santa Cecília de mans de les seccions més joves de la
Coral Polifònica Benicarlanda, la coral infantil Petiquillo i
la juvenil Kylix, i la Banda Juvenil de l'Associació Musical
"Ciutat de Benicarló".

En la primera part, els cantaires de la Coral Kylix dirigides
i acompanyades al piano per Sònia Ferrer van oferir un
repertori fresc i juvenil, seguidament els més menuts de la
Coral Petiquillo dirigits per Raquel Maura i acompanyats pel
grup de música Matèria Gris interpretaren una entranyable
obra formada per diverses cançons de conegudes sèries de
dibuixos animats. Conjuntament ambdues agrupacions
finalitzaren la seua actuació unint les seues veus.

La segona part va estar a càrrec de la Banda Juvenil de
l'Associació Musical "Ciutat de Benicarló" els quals
interpretaren un suggerent i exigent programa sota la direcció
de Pablo Anglés.

En aquest concert i com ja ve essent tradicional es van
presentar als nous membres que entren a formar part de les
diferents agrupacions i que, d'aquesta forma, garanteixen un
futur musical no només a ambdues entitats sinó també a la
nostra població. De mans de la Dama de la Coral, Alba Dobón
i de la Musa de la Banda, Laia Arrufat, van rebre els seus
respectius diplomes que acrediten la seua incorporació.

Finalment i després de l'entrega dels diferents obsequis als
directors i dames, com a cloenda tots els participants, tant
cantaires com músics, van fer gaudir al nombrós públic
assistent de la seua música amb una peça conjunta la qual va
ser reconeguda amb uns llargs i forts aplaudiments, d'aquesta
forma es posà de manifest la gran qualitat interpretativa dels
més joves d’aquestes agrupacions.

text REDACCIÓ foto PEPE PINTAT

Concert de Santa Cecília 

En el passat concert de Santa Cecília s'incorporaren set
nous músics a la Banda Juvenil de l'Associació Musical
"Ciutat de Benicarló". Ells son: Alejandro Balagué (trombó),

Andreu Sorlí (percussió), Maya Fresquet (trompa), Laura
Caldés (clarinet), Lucía Anglés (violoncel) i Pilar i María del
Mar Anglés (arpa).
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La del rebut de l’aigua i la del pagament, per
oblit, de la sentència dels 1,5 milions d’euros

L’euip de govern del PP ens pujarà el rebut de l’aigua per
a poder pagar tot el canvi de les canalitzacions deteriorades
o de fibrociment que s’havien d’haver anat canviant fa temps.
A més, haurem de pagar 1,5 milions d’euros, per culpa,
segons afirma l’alcalde, de dos funcionaris, que diu, no van
fer cas d’un decret on manava que l’ajuntament es
presentara en el judici corresponent.

Si no teníem prou amb la pujada, entre d’altres, del rebut
de les escombraries, ara ens arriba una més, la pujada del
rebut de l’aigua. Tot, perquè algú ha deixat, durant anys i
anys, que els constructors enganxaren on volgueren les
canonades de les noves edificacions i perquè ningú ha parat
compte en què hi ha que renovar la xarxa d’aigua de tant en
tant. I tant de deixar i deixar que al final... ho hem de pagar
entre tots. És clar que la factura s’ha de pagar entre tots...
perquè, segons el nostre Regidor d’Hisenda, el nostre és un
del ajuntaments més sanejats de la província i no ens fa falta
demanar cap tipus d’ajuda externa, ni crèdits, ni res de res.

Aleshores, si és així, per quina raó l’ajuntament no assumeix
ell mateix, sense pujades d’impostos, el cost del canvi de les
canonades en comptes d’augmentar la pressió fiscal sobre
els ciutadans? O és qui hi ha trampa en l’afirmació del
regidor Serrano?

Si més no, l’argumentari anterior pren força, o és el que
podria pensar la ciutadania, si ens fixem en l’1,5 milions
d’euros que ens tocarà pagar per la irresponsabilitat, diuen
els polítics, de dos funcionaris que no van nomenar o enviar
advocat per al judici la sentència del qual ara hem de pagar.
Ara bé, això no és competència de l’alcaldia? Els funcionaris
no fan allò que els hi mana el polític? O és que els
funcionaris tenen responsabilitats... i els polítics no? Alguna
cosa fa pudor, molt mala pudor.

Arriba una pujada més... la de l’aigua
Els benicarlandos pagaran més per l'aigua potable,

després que el ple aprovara la pujada de la taxa. La
recaptació es destinarà a la reparació i millora de les
diferents canalitzacions d'aigua potable de la ciutat. La
mesura va eixir endavant amb els 12 vots a favor del Partit
popular, 5 abstencions del PSOE i 2 vots en contra de BLOC-
COMPROMIS. En resum, la nova taxa preveu incrementar
en un 15% els trams superiors de consum domèstic i en un
6% en els trams inferiors de consum. Per als usos

text REDACCIÓ

Arriben més pujades!

El Club Mabel fou distingit como millor club de la
província i Claudia Mata i Cristian Esteller, en gimnàstica i
pilota respectivament.

Divendres passat es va celebrar la XVIU Gala Provincial de
l'Esport, organitzada per l'Associació de la Premsa Esportiva
de Castelló, en un acte que va estar presidit per Javier Moliner,
president de la Diputació Provincial, on es van lliurar els
guardons a esportistes o entitats esportives destacats al llarg
de 2012. 

Així, Claudia Mata, del Club Mabel Benicarló, va ser triada
com la més destacada en gimnàstica rítmica, al que se suma
el premi al club més destacat de l'any, que va recaure en el
Club Mabel Benicarló. Era el reconeixement a la seua llarga
trajectòria esportiva, amb innombrables fites esportives
aconseguides a tots els nivells, fruit del treball seriós i
continuat del dia a dia. Un trofeu que va ser rebut per una
emocionada Manola Belda, a la qual acompanyava Cristina
García, delegada provincial de la Federació de Gimnàstica
Rítmica.

També, entre els 24 guardons lliurats per les federacions,
cal destacar el que va rebre Cristian Esteller, com a millor
jugador provincial de pilota valenciana del present any. Aquest
reconeixement va ser lliurat pel vicepresident de la Federació
de Pilota Valenciana Pedro López.

text i foto VICENT FERRER

XVI Gala de l’Esport Provincial
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industrials, la nova taxa augmenta el
rebut en un 20%. El problema és que
més de la meitat de les canalitzacions
de la ciutat són de fibrociment, un
material que no resisteix el pas del
temps i que no para de donar
problemes de trencaments i fuites. El
portaveu del PSPV, José Sánchez, va
denunciar que “des que estan vostès
governant, han pujat totes les taxes.
Si tants anys hem esperat per a iniciar
el pla director, ara no és el moment, ja
està bé de pujar les taxes als
ciutadans”. El socialista va recordar
que “fa anys que sabem d'aquest
problema i no s'ha fet res. Si ens hem
d'esperar tres anys, ens podem
esperar”. Per al regidor del Bloc,
Ricardo Mascarell, “no és el moment
de pujar més els impostos a la gent”.
Mascarell va demanar a l'equip de
govern del PP que no puge aquesta
taxa “atés que la gent ho aquesta
passant molt mal”. També va voler
deixar clar que “estem d'acord amb la
urgència i la necessitat de reparar les
canalitzacions, però no l'hem de
pagar els de sempre, és a dir els
ciutadans del carrer, que no tenim cap
culpa que les canalitzacions estiguen
en un estat de deteriorament elevat
per causa de la seua deixadesa
durant molts anys”. 

Es tècnics diuen que s’ha de fer
el canvi de canalitzacions

L'edil d'Hisenda, José María
Serrano, va assegurar que “el tècnic
considera imprescindible que no
s'allargue més el canvi de
canalitzacions. En el 2010 es va
redactar el pla director, en el que es
demostra que el 50% de la xarxa de
canonades és de fibrociment”. L'edil
va puntualitzar que en 15 anys “cal
invertir cinc milions d'euros per a
canviar les canonades. Cada vegada
es perd més aigua potable per l'estat
de les canalitzacions i dins d'uns anys
caldrà fer una inversió quatre vegades
major”. Serrano va argumentar la
seua defensa recordant que
“l'ajuntament no pot assumir aqueix
pressupost, per això considerem que
cal pujar un poc la taxa d'aigua”. “La
pregunta és per què no demanen

ajudes per a aquesta reparació a
Brussel·les, Madrid, València o
Castelló? La situació econòmica no
és bona però l'equip de govern hauria
de treballar amb més interès per tal de
poder aconseguir un finançament de
les administracions supramunicipals
abans de carregar amb més imposats
als benicarlandos” va afirmar el
nacionalista Mascarell.

La sentència del milió i mig
d’euros... no té responsables
polítics

L'alcalde de Benicarló, Marcelino
Domingo, ha anunciat que s'ha obert
un expedient informatiu a dos
funcionaris municipals. L'alcalde sosté
que ell va ordenar a través d'un decret
que el consistori es presentara en el
judici però “a les persones
encarregades se'ls va oblidar”. És per
això que s'ha iniciat aquest procés per
a intentar depurar responsabilitats en
l'assumpte, que ja ha començat a
provocar maldecaps als responsables
del disseny dels pressupostos
municipals. I és que ara caldrà fer
provisió de fons per 

a afrontar el pagament d’eixos 1,5
milions... oblidats. 

Els socialistes neguen
l’acusació de l’alcalde

Les declaracions de l'alcalde, que
segueix insistint que els responsables
d'aquest error són els tècnics
municipals, han provocat les queixes
del PSPV municipal. Xaro Miralles,
portaveu de la formació política en el
consistori, va recordar que “les
actuacions d'un Ajuntament les
marquen els polítics, és a dir, l'equip

de govern. Els funcionaris estan a la
disposició dels polítics”. Qualsevol
projecte que un equip de govern
ordena ficar en marxa, està
confeccionat i redactat pels tècnics
que són els que tenen la capacitat i la
titulació”, però “ són els polítics els
que els aproven i li donen validesa a
la seua execució”. En aquest cas, tant
els projectes d'execució com el
d’expropiació van estar aprovats en
el Ple del 24 de gener de 2007 per
“unanimitat de tots els grups
polítics. També per part del PP, amb
el vot de Marcelino Domingo, a
favor del projecte d'expropiació i
de la seua valoració”, va recordar
Miralles. La socialista va seguir
relatant que el recurs presentat per la
mercantil davant del Jurat Provincial
d'Expropiació té resposta positiva
d'aquest el 19 de maig de 2010
“modificant l'anterior valoració i
xifrant-la en 305.000 euros. No
conforme amb aquesta nova taxació,
la mercantil presenta recurs davant
el Tribunal Superior de Justícia de
la Comunitat Valenciana demanant,
ara, 1.300.000 euros”. És en aquest
judici on l'Ajuntament no es
persona, “en una decisió insòlita,
incomprensible i inadmissible” va
sentenciar. 

Així les coses, en la sentència del
8 de Març de 2012 del TSJCV es
condemna l'Ajuntament a pagar 1,3
milions d'euros més 200.000 euros
d'interessos produïts en aquests
temps. Cal recordar que el Ple de la
corporació, en sessió celebrada el 24
de gener de 2007, va acordar aprovar
inicialment el projecte d'expropiació
forçosa per taxació conjunta per a
l'obtenció del sòl qualificat com vial
públic en l'àmbit del Programa
d'Actuació Integrada Corts
Valencianes II. La mercantil Odemira,
una vegada exposat l'expedient a
informació pública, va interposar la
corresponent al·legació, que no va ser
acceptada pel consistori, el que va
provocar que recorregueren als
tribunals. L'empresa va reclamar el
preu just per l'expropiació forçosa
d'una finca de 861 metres quadrats
per a la urbanització d'un tram
corresponent a la segona fase de
l'Avinguda de Corts Valencianes.

ve de la pàgina anterior

Diumenge passat vaig ocupar un lloc privilegiat al camp. Si,
ja sé que estava on sempre, que tothom em podia veure, que
estava tot sol a la graderia nord-est amb la sempre grata
companyia del linier encarregat d’eixa banda i la sana intenció
de viure amb grandesa els gols dels nostres. També tenia la
possibilitat de controlar els fores de joc, però sempre se’m
escapaven i ara mateix no podria dir si el de la bandereta ho
va encertar o no. Les coses vénen com vénen i no podem fer
res per evitar-ho. Mentre pensava tot això, em vaig adonar que
el linier era un xiquet. La seua barba a penes era un borrissol.
Jo diria que no tenia els divuit anys. Com he de dir-los res a
aquests xiquets? Quan vaig començar a anar al futbol els
àrbitres i els liniers eren homenots amb barba tancada, cames
peludes i propensió a rebre insults. Ara, quan veig aquests
jovenets, me n’adono de com ha passat i de com han canviat
els temps. Un aficionat dels de la tribuna em deia que com és
que no li feia un marcatge a fons al linier, que el tenia al davant
i li podia dir tot allò que jo volgués per tal d’intimidar-lo. Però
com he de fer això si aquest xiquet podria ser fill meu.
M’estimo més mirar-m’ho tot sense dir res mentre verifico la
mediocritat del nivell de l’arbitratge.

Però aquesta vegada hi havia una circumstància especial
que li donava un punt de distinció al lloc ocupat pel meu ces.

Com los ferrero rocher o com la família real espanyola,
exemple màxim de glamour i saber estar. Llàstima que em
vaig oblidar d‘agafar la càmera de fotos i no vaig poder
immortalitzar allò que la meua vista feia arribar al meu esperit
i l’omplia de goig, mentre que tota l’altra gent que hi havia al
camp era incapaç de contemplar aquest magne espectacle.
Però com que això és el meu secret, no faig compte d’explicar-
ho a ningú. Bé, si la propera vegada que vaja al municipal de
futbol agafo la càmera, ja es veurà. Llavors tothom podrà
conèixer el secret i tindrà el goig de sentir allò que jo he sentit.

Al llarg i ample de la primera part, a banda del meu gaudi
particular, vaig anar veient el desenvolupament del partit en
qüestió. Efectivament, l’equip que ens visitava no havia tingut
mai l’honor de jugar un partit contra el CDB, i això es veu que
els va pesar molt i a la mitja part se’n van anar amb un gol en
contra que, al final de tot, va donar els tres punts a aquell que
s’ho va merèixer una mica més. He de reconèixer, sense cap
tipus d’embús, que quan va acabar el partit, no tenia ni la més
remota idea sobre la ubicació del poble que representava
l’equip visitant. Museros. Vaig preguntar a un parell
d’aficionats i ningú em va saber dir res. Que si dalt de Sagunt,
que si per la zona de Sogorb... Al final, després de buscar-ho
al mapa, em vaig adonar que és un poble d’uns cinc mil
habitants que es troba al l’Horta Nord, més prop de València
que de Castelló. Geografia per a tots.

La segona part no va oferir res de nou. Jo vaig canviar el
lloc i, com sempre, em vaig posar darrere de la porteria dels
forasters, al costat de Paco Coll. Així, xerrant, es va passar la
segona part sense cap variació al marcador. Des de la meua

supina ignorància en temes
futbolístics, he de dir que el partit
va ser molt dolent, amb un
centre del camp inexistent, on
les pilotes passaven de la
defensa a la davantera sense
que ningú posés una mica
d’ordre. Els teòrics passadors
passaven olímpicament i els
davanters havien de baixar a
buscar-se les pilotes. A alguns
jugadors els sobra sempre l’últim
regat i per això perdem moltes
pilotes. Aquells, que ho van
veure, es van dedicar, sobretot la
segona part, a repartir estopa a
base de bé. Saben que la nostra
plantilla és molt jove i es
dediquen a escalfar-nos. Tot això
davant la impassible mirada d’un
àrbitre que parlava pels colzes.
En fi, els guions es repeteixen
jornada rere jornada, però
aquesta vegada els punts van
ser per a nosaltres.

Demà dissabte a partir de les
quatre de la tarde, el CDB es
jugarà els tres punts al camp de
l’Almassora. Com sempre,
esperem guanyar-los.

JA ANAVA SENT HORA

text RODOLFO SERRANO

PACO DELCASTILLO
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LOCAL ESPORTS

La Policia Local de Benicarló ha participat en la campanya
de control del transport escolar realitzant inspeccions sobre
els vehicles i els conductors, especialment en les vies
urbanes. L'objectiu és garantir la seguretat dels alumnes que
cada dia utilitzen el transport escolar. Fins a diumenge que ve
estarà en marxa aquesta campanya, a través de la qual es
realitzaran inspeccions als vehicles que transporten alumnes
als seus centres escolars. Els controls consistiran a
inspeccionar les autoritzacions i els documents, les condicions
tècniques i els elements de seguretat i els cinturons i altres
sistemes de retenció. La campanya també inclou un control
sobre els conductors, concretament es revisarà el permís de
conducció, el temps de conducció i els descansos. La
participació dels ajuntaments en aquesta campanya
organitzada per la Direcció general de Trànsit és fonamental
donada la concentració de transport escolar en determinades
zones on hi ha col·legis i tenint en compte que està comprovat
que anant a 50 km/h, que és la velocitat màxima permesa en
les vies urbanes, les possibilitats que un xiquet que no porta
cap sistema de retenció sobrevisca és pràcticament nul·la.

L'objectiu d'aquesta campanya és garantir la seguretat dels
menors que diàriament utilitzen el transport escolar per a
acudir als centres 

D'altra banda, els alumnes de tercer de primària del CEIP
Francesc Catalan han visitat les instal·lacions de la Policia
Local de Benicarló i han assistit a una xarrada sobre educació
vial. El Pla de Formació Continua de la Policia Local de
Benicarló inclou xarrades als alumnes de primària de tots els
centres escolars de Benicarló. Periòdicament, els alumnes es
desplacen als locals de la Policia en el carrer del Doctor
Fléming para visitar les instal·lacions i conèixer el material que
utilitzen els agents en el seu treball diari, des de lectors de
xips fins a jupetins o cascos. Una de les parts fonamentals de
la visita és la xarrada sobre educació vial que, en funció de
l'edat, tracta uns temes o altres. En aquest ambient, els
alumnes del CEIP Francesc Catalan van comprovar la
importància de dur casc quan se circula amb bicicleta i van
aprendre els senyals més importants. En altres ocasions, els
alumnes visionen pel·lícules produïdes per la Direcció general
de Trànsit o realitzen fitxes educatives sobre senyalització.

text i fotos NATÀLIA SANZ 

INTENSA ACTIVITAT POLICIAL

Injust. Aquesta podria ser la paraula que resumeix els
partits del sènior femení i del juvenil femení. Cap dels dos
equips es mereixia la derrota, vist el vist en els partits. Tal volta
tampoc la victòria, ja que el rival també va fer mèrits per a
guanyar. El mes just haguera estat l'empat. Però, com diu el
topic, esport es esport i no es una ciència exacta. En fi, anem
amb les cròniques i ho entendreu.

El SENIOR FEMENI viatjava a Vila-real el diumenge de
mati per a jugar el derbi provincial. El partit es va preparar a
consciencia i ja esperàvem que seria molt igualat i que l'equip
que millor arribara físicament a la part final, s'emportaria els
punts en joc. 

I així va ser, el partit va començar molt igualat i encara que
les locals es posaren per davant amb un 2:0 de parcial,
nosaltres teníem les nostres ocasions. El problema es que
sempre xocàvem contra el mur infranquejable de la seua
portera. Ens va aturar dos penals en eixa fase del partit que
ens va minvar la moral. Però ja se sap, les porteres també
juguen i el seu treball es aturar. Poc a poc ens vam anar refent
moralment, però els gols no entraven. Per sort, la nostra
defensa si funcionava. El problema es que no compta sols la
defensa. Per a guanyar hi ha que marcar i nosaltres no ho
aconseguíem. Al descans arribàvem amb un 9:3 molt

preocupant, amb dos penals errats i multitud de llançaments
clars marrats.

Per sort, el descans ens va servir per a centrar-nos. Vam
eixir mes agressives en defensa (que no violentes, que quedi
clar) i amb una molt bona actitud en defensa, que la vam
canviar (vam passar del nostre habitual 3:2:1 a una 4:2) ens
va permetre retallar distancies i amb un parcial de 5:8 en 24
minuts, arribàvem a la part final del partit en clara progressió.
Al menys, l'empat el teníem a tocar els dits. El Vila-real estava
nerviós i nosaltres teníem ganes. Inclús vam tenir dos
contracops seguits que ens podien haver posat a un puntet a
falta de 4 minutets per al final. Les locals no s'ho creien. El seu
entrenador tampoc. El públic, menys. Però, ai mareta, quan
vas al dos-cents per cent, l’energia arriba un moment que
s'acaba. I se’ns va acabar. A falta de 2 minuts. Quina injustícia.
I en dos minuts, 4 contracops del Vila-real van deixar un
marcador massa exagerat per al que va ser el partit.

El mateix va passar amb les JUVENILS. En la nostra visita
al camp del Betxi, ens vam posar dues voltes per davant del
marcador, amb diferencies de fins 3 gols. Malauradament, no
vam saber matar el partit quan el teníem a la ma. Al final, vam
perdre de 3 i sense premi. Pel que fa a la resta d’equips,
victòries del juvenil i sènior masculins i derrotes del cadet
masculí i dels infantils masculí i femení.

Aquest cap de setmana juguem tots a casa: Dissabte de
mati a les 10:30 l'infantil masculí, a les 12:00 el cadet masculí,
ales 18:00 el sènior femení, a les 19:30 el juvenil masculí i el
diumenge a les 10:30 el sènior masculí

text CHB

INJUST



pàgina 16    la veu de Benicarló la veu de Benicarló                                                                                                                           pàgina  5

ESPORTS LOCAL

El darrer cap de setmana
(17-18 de novembre) a la
piscina municipal de
Benicarló es va disputar el
2n control provincial de la
temporada amb la
participació de 169
nedadors de 6 clubs de la
província de Castelló.

El CNB, dirigit per la seua
entrenadora Miryam Martínez,
va presentar un equip format per 28 nedadors: Ester Segura,
Clàudia Barrachina, Ferran Marzà, Marc Vea, Nerea Sorando,
Ana García, Nicole Mateu, Carlos Fuente, Miguel Piñana,
Jordi Curto, David Valdearcos, Gisele Mateu, Ariadna Coll,
Javier Marzà, Anna Añó, Cristina García, Adrián Adell, Salva
Sorlí, Vanessa Bel, Carla Fresquet, Alberto Añó, David Curto,
Lucía Piñana, Irene Sorando, Marta Valdearcos, Noemí Anta,
Gemma Rillo i Albert Astor.

La gran marca de la jornada la va fer la nedadora del CN
Vila real Ana Molina als 1500 lliures on va batre el rècord de
la comunitat valenciana de l’edat de 15 anys amb un temps de
17:57.04. Aquesta jove nedadora ja va mostrar el seu
potencial a les proves de fons guanyant la darrera travessia
Peníscola Benicarló.

Hem de destacar les victòries de Carlos Fuente, als 200
papallona, d’Irene Sorando, als 50 lliure, de Vanessa Bel, als
200 braça i també els segons llocs de Nerea Sorando, als 50
esquena i als 400 estils, de Carlos Fuente, als 50 papallona i

als 200 lliures i de Vanessa Bel als 50 braça.
Entre els nedadors joves tingueren una meritòria actuació

Clàudia Barrachina i Ester Segura, en els sempre difícils 800
lliures i Gisele Mateu, als 400 estils.

L’actuació general dels benicarlandos va superar les
expectatives del principi de temporada, aconseguint un total
de 11 noves mínimes autonòmiques. El ja destacable estat de
forma d’alguns dels membres de l’equip evidencia la bona
preparació que estant assolint de cara a la disputa de la lliga
autonòmica el proper Desembre a Castelló.

S’ha de de mencionar també la presència a la piscina
municipal de la gran nadadora benicarlanda Susana del Olmo
que competeix des de fa uns anys pel Castalia-Castelló i que
va aconseguir 2  victòries: als 50 i als 100 metres braça.

PRÒXIMA COMPETICIÓ: PISCINA MUNICIPAL DE
BENICARLÓ, 1ª JORNADA LIGA PROMESAS, DIA 24-11-12

text i foto CNB

CONTROL PROVINCIAL 2 A LA PISCINA DE BENICARLÓ 

Els 2 regidors del grup municipal del Bloc-Compromís
a Benicarló Joan Manuel Ferrer i Ricardo Mascarell i la
nova secretària local Marta Escudero van estar presents a
les concentracions celebrades a Benicarló amb motiu de
la vaga general del passat dimecres 14 de novembre.

El regidor i secretari comarcal del Bloc-Compromís Joan
Manuel Ferrer, ha comentat respecte de la vaga que: “sols cal
escoltar a la gent i saber quines son les seues preocupacions”
i afegeix en referència a la reforma laboral posada en marxa
pel govern de Mariano Rajoy que “no ha solucionat el
problema de l’atur i ha servit per a que alguns l’aprofiten per
acomiadar a més gent”.

Per la seua banca, Marta Escudero secretària local del
Bloc-Compromís a Benicarló ha assenyalat que “la ciutadania

s’ha mobilitzat front a les retallades i les polítiques
d’austericidi, on les prioritats de Govern s’han anat
encaminant a rescatar als bancs i no a les persones”. 

“Ens trobem en una situació econòmica, social i laboral que
ha sobrepassat tots el límits, on els pilars bàsics de la societat
del benestar van caient. L’educació i la sanitat, les prestacions
socials, i el dret de ciutadania a tindre un habitatge o treball
digne estan perillant, fent que la indignació popular augmente
dia a dia” a afegit Escudero.

“Hem vist com esta vaga l’ha secundat gent de tot tipus,
des de la persona aturada, passant pels estudiants, a tots els
xicotets i mitjans empresaris, productors i empleats. En
definitiva totes aquelles persones de les classes populars
sobre les que el govern espanyol i valencià estan carregant tot
el pes d’esta crisi, esta crisi-estafa, permitint que els que més
tenen se’n vagen de rosetes i no paguen la seua part” ha
conclòs la nova secretària local.

text i foto BLOC

Marta Escudero respecte de la vaga general: 
“La ciutadania està farta de carregar tot el pes d’esta crisi-estafa”
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Benicarló haurà de rebaixar la cota d'edificabilitat
programada per a la zona nord del municipi. Així ho ha
reconegut l'edil d'Urbanisme, Pedro López, després de l'última
reunió mantinguda a València per a tractar la revisió del Pla
General d'Ordenació Urbana. Després de la remissió de l'últim
document, tècnics i polítics es van traslladar a conselleria per
a rebre instruccions sobre el tractament que ha de rebre la
zona nord del terme municipal en el seu tram costaner. López
va explicar que cal conjugar el creixement urbanístic d'aquest
sector, pràcticament verge, “amb qüestions com la zona
dotacional que exigeix la normativa o el parc litoral”. L’edil va
reconèixer que es tracta de la zona més problemàtica del nou
pla, perquè “compta amb una riquesa paisatgística molt
important i volem que continue sent així”. Així les coses, el
creixement previst en aquesta zona “haurà de rebaixar-se un
poc més”. La resta de sectors “estan pràcticament tancats”, va
anunciar López. 

La planimetría dissenyada en el primer document de
referència, no obstant això, “contemplava un creixement
determinat” i “amb els canvis econòmics i de legislació no s'ha
donat la mateixa forma sinó que s'ha expandit per altre punt”
pel que “no es tracta de fer un creixement abusiu sinó
coherent amb els requeriments dels benicarlandos”. Els
pròxims passos a seguir per a aconseguir l'aprovació definitiva
de la revisió del pla són la presentació per part del consistori
de l'informe de sostenibilitat ambiental, un estudi preliminar del
pla i l'estudi del paisatge. A més, haurà d'exposar-se al públic
durant 45 dies perquè els ciutadans puguen presentar les
oportunes al·legacions. López va anunciar que l'informe de
sostenibilitat “podria estar llest en el primer quadrimestre de
l'any, però després dependrà de Conselleria”. A més, aquest
document està pendent d'altres informes sectorials que
depenen d'altres administracions com és el cas de carreteres,
pel que es podria retardar la tramitació. En tot cas, “es posaran
totes les eines oportunes perquè no es retarde molt”. I és que
la previsió de l'edil d'Urbanisme és que el pla s'aprove
definitivament “abans que acabe la legislatura”.

text NATÀLIA SANZ

BENICARLÓ REBAIXA L'EDIFICABILITAT EN LA ZONA NORD 

No es crega que no me n’adono.
En les darreres setmanes aquesta
epístola està esdevenint un pamflet
incendiari. Semblo un indignat en el
més pejoratiu dels sentits. No hi ha
res que em semble bé i noto com el
poc i dolent sentit de l’humor que
tenia m’ha abandonat. Comprenc que
no em falten motius, que m’ho posen
molt difícil tot, però no voldria
resignar-me.  M’agradaria tornar-me’n
a fotre del mort i de qui et vetla, però
em costa, em costa molt. 

Després d’haver llegit el tema de la
setmana (un pupurri ben matxambrat
de la carretera de Càlig i la
depuradora) el cos em demana més
arrojar que riure. Què hi farem? Són
coses que només ens passen ací.
Quan dic ací vull dir efectivament ací,
a Benicarló. A qualsevol poble del
món hagueren corregut a gorrades
als reinauguradors de carreteres i ací,
au, mira qui bé, qui bona gent que
han complert la seua paraula. I una
merda com un piano. La feina se l’han
deixada a mitges i hi arriben no sé
quants anys tard i no sé quants
accidents tard. A més, se’m queda el
cos malament quan veig aquests
politiquets tots cofois i ufanosos
perquè sembla que les obres que
facen les paguen ells de la seua
butxaca. Butxaques, butxaques és el
que són ells. I la depuradora. Si se’ns
en han fotut amb la puta depuradora.
Nosaltres, paga que és gata i ells, tira,
que som molls no diuen res. A qui se
li han de demanar comptes, per
favor? Com s’atreveix l’alcalde i
continuar militant en un partit que
durant anys i anys ha tingut marginat
el seu poble i ara encara suporta que
li donen allargues en una
infraestructura que els seus veïns han
pagat sobradament? Som de sainet,
senyora Garcia, de sainet. O
d’esperpent, que som molt espanyols
nosaltres.  

El súmmum de la fotesa són els
cent trenta-un cèntims que es veu que

ens abaixaran en la taxa de les
escombraries.  Per mi, se’ls poden
posar al petador, d’un en un. 

Segueixo llegint. Mossén Carlos
surt tot pagat perquè sembla ser que
per fi ens arreglaran l’església de sant
Bartomeu. Jo no m’ho acabaria de
creure. Mire com veig la cosa que no
em costa imaginar-me el nostre
temple parroquial tancat durant
alguns anys amb un munt de bastides
perquè a mitan obra se’ls acabaran
els diners i fugiran tots i s’ho deixaran
empantanat. Si ens ha passat amb la
depuradora, per què no ens pot
passar també amb la llum de les
imatges? 

Encara continuo. Els jugadors de
pilota han celebrat el cinqué
aniversari del seu club. Me n’alegro
que hi haja gent preocupada per la
cultura del país. Sí, del País Valencià
vull dir. Tenen pinta de ser
“alternatius”, però és que aquells que
no ho són d’alternatius han dimitit de
la seua llengua i de la seua pàtria.
Endavant amb les atxes i arrea-li
bona. 

Les manifestacions i la vaga
general de la passada setmana
ocupen un diminut breu a la pàgina
sis. Deguera ser cosa de les presses

per tancar l’edició. Estic segur que en
aquest mateix número hi ha un
vastíssim reportatge sobre la
incidència del 14N a Benicarló. Ha de
ser interessant saber què en pensen
els sindicats i també els partits
polítics. 

Interessantíssimes les reflexions
de Joan Heras, Carles Lluch i Marc
Antoni Adell. M’agrada llegir que
diuen uns senyors tan assenyats.
M’agrada però m’acaben d’encendre.
Cada dia em faig més i més radical i
part de la culpa la tenen homes com
aquests. Què hi farem?

Només em faltava el xicot aquest
del còmic. Sí, me’n ric a la primera, és
molt graciós, però després se
m’acaba quedant un cert regust
amarg...

I pel que fa a la resta, gràcies a
Déu, diràs que encara estem vius.
Les entitat esportives juguen els seus
partits cada setmana i presentant-se
a totes les competicions, les escoles
amb aqueixes mestres que tenen
cada dia més de missioneres
celebrant castanyades, la banda de
música amb es noves incorporacions
de santa Cecília, teatre,
conferències... Sí, encara estem vius.
Malgrat tot i molts. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

El dissabte 17 de novembre al matí, Federico Mayor
Zaragoza, actual President de la Fundación Cultura de Paz i
Director General de la UNESCO del 1987 al 1999, visitarà el
Territori del Sénia participant en dos actes organitzats
conjuntament per la Mancomunitat Taula del Sénia i
l’Associació Territori Sénia.

En primer lloc estarà al Museu natural d’oliveres
mil·lenàries de l’Arión (Ulldecona) en una visita guiada,
contemplant alguns dels exemplars més singulars i en
especial “la Farga 1”, declarada arbre monumental per la
Generalitat de Catalunya al 1997 i que va rebre el 1r Premi
AEMO al millor Olivo monumental de España el 2006. És
l’olivera més gran de Catalunya i té un perímetre de tronc de
8,03 m a 1,30 m del sòl, mentre que a nivell de terra supera
els 18 metres,

Posteriorment a l’ajuntament de Benicarló, presidirà la
presentació del llibre Olea europaea ‘Farga’ de 164 pàgines,
editat per Onada Edicions, amb 138 fotografies de Tomàs i
Milada Micek, fotògrafs de fama mundial, que van estar aquí
fa uns mesos preparant un llibre de fotografies de les millors
oliveres de tot el món. Però al veure la gran concentració que
hi ha al Territori Sénia, ells mateixos van proposar de fer un
altre llibre exclusivament amb les fotos de les oliveres més
espectaculars d’aquí. Les fotografies, d’una qualitat i bellesa
extraordinària, són la majoria d’oliveres mil·lenàries dels 19
pobles que en tenen al Territori Sénia, però també n’hi ha dels
museus naturals de l’Arión (Ulldecona) i Pou del Mas (La
Jana), dels museus històrics de Cervera del Maestre i Santa
Bàrbara, de la Via Augusta, etc.

El Pròleg del llibre està escrit per Federico Mayor Zaragoza
i, entre d’altres coses, diu: Numerosas generaciones han

contemplado estos árboles símbolos de la paz y sus raíces
conocen todos los secretos de esta tierra.

Però, a més d’ell, també han escrit: Francisco Mombiela
(CIHEAM, París), els Directors Generals dels 3 Centres
d’Investigació de la Comunitat Valenciana (Florentino Juste,
IVIA), Catalunya (Josep M. Monfort, IRTA) i Aragó (José V.
Lacasa, CITA), la Professora italiana Luciana Baldoni, els
propis autors (Tomàs i Milada Micek) i els responsables del
Proyecte (Marcelino Domingo, Josefa Cid i Jaume Antich).

El llibre ha rebut l’ajuda del Ministeri d’Agricultura,
Alimentación i Medio Ambiente i el Fondo Europeo Agrícola de
Desarrollo Rural, dintre del projecte Oli i Oliveres mil·lenàries
del Territori Sénia.

Els interessats en l’adquisició s’han de dirigir a Onada
Edicions (Benicarló) o a les seues llibreries de confiança.

text i foto REDACCIÓ

Federico Mayor presentarà el llibre Olea europaea ‘Farga’
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Torne a escriure de mala gana per dir allò que se suposa
que a hores d’ara ja tots saben i que ningú té esma de
solucionar: no tenim professor de cant al conservatori “Mestre
Feliu”. Aquesta persona que encara falta per contractar hauria
de donar 7 assignatures (cant, conjunt, 3 idiomes, cor i
cambra), i així estem els qui depenem d’ell o ella: pagant i
sense classes.

El curs passat ja va passar. El curs passat ja vaig escriure.
El curs passat ja ho vam reclamar en públic, que per favor que
no tornara a passar. El curs passat ja vaig preguntar el per què
i si es molestarien en fer les coses un poquet millor a la
pròxima. Però res, la callada per resposta, per una orella
m’entra i per l’altra em surt, i enguany hem començat igual o
pitjor. Potser és que ja sabien que no farien el possible per fer
funcionar millor el conservatori. Segurament ho tenen
claríssim que seguiran cobrant el seu sou sense fer la seva
feina, total, a qui li importa? De què val que algú escriga un
article o faça un manifest? quina molèstia suposa escoltar les
reclamacions d’alumnes i pares descontents, mentre seguim
cobrant un generós sou? Ni demanan-t’ho per la Mare de Deu
de la Mar ho entendrien. 

A principis del curs passat el director ens va reunir als
alumnes de cant la vespra que començava el curs i ens va
advertir que no podríem començar les classes per falta del
professorat. Vam acudir a l’ajuntament i l’amable regidora
d’educació ens va assegurar que ho solucionaria. En octubre
ja teníem el professor. Què ha passat enguany? Que no
només no ens van avisar que no tindríem professor, sinó que

a hores d’ara encara no el tenim. El millor de tot és que no ens
han donat cap explicació, el conservatori diu que l’ajuntament
no contracta i l’ajuntament ves a saber per què no contracta,
però diners en té. La regidora amable no l’hem vista, igual és
pels tacons, tampoc hem anat a visitar-la (és el que vol?). I la
primer factura de 4 ja ha arribat, això sí que ho han encertat,
mira tu, què justet.

Per als qui no ho saben, he de dir que enguany la matrícula
al conservatori ha pujat un 30%. L’augment de taxes no ha
valgut per tindre tots els professors contractats el primer dia de
classe, com qualsevol lector ja haurà entés a hores d’ara. Ni
tampoc val per animar a més pares a apuntar els seus fills a
música i a un possible futur professional. Ni tampoc val per
ajudar les famílies a estalviar, eixa cosa tan necessària per al
consum i per a la banca. A principis de curs en faltaven 3 de
professors, i ara en continua faltant un (què justet que siga el
de cant, xe!). Dóna mal que pensar, que no és una crisi, ens
l’hem imaginada, és una estafa darrere l’altra.

Tan fàcil que hauria sigut convocar la borsa en juliooool, fer
les coses amb teeeemps, sabedors de l’experiència del curs
passaaaaat. I convocar la borsa per cobrir una vacaaaant, que
és com estan els altres professors, i així assegurar-se que el
professor té continuïtaaaaat, i ja no caldria escoltar queixes de
ningú i tots conteeeeents.

Però no, la ineficàcia i la inficiència són una pràctica tan
habitual, que fins i tot n’hi ha qui es pensa que la norma és fer
les coses arreu com al batre, i que el seu sou està justificat pel
simple fet d’anar cada dia a sentar-se de cara a una taula.
Doncs mentre falte un professor al conservatori, i els alumnes
hagen pagat la matrícula, ja poden pensar que alguna cosa no
està bé, alguna cosa falla, i que les falles cremen, i que això
pot acabar com el ball de Torrent. He dit.

text CLARA FERRER

EL CONSERVATORI NO ES MOU

BISBES EN CAMPANYA 

La cúpula episcopal espanyola, que ha deixat passar un any de

tragèdia social, laboral, econòmica i de contestació ciutadana,

sense badar boca, ara es despenja amb un document la

preocupació fonamental –i quasi única- del qual és la integritat

territorial d’Espanya, arran de les eleccions convocades a

Catalunya, que podrien qüestionar aquell model.

Que els bisbes espanyols hagen oblidat la seua tasca pastoral

envers els seus diocesans, de reconfortar-los en la fe i en la

pràctica de l’evangeli de Jesús, no seria prou greu si, en intervindre

en la vida política ho feren per posar-se al costat dels pobres,

marginats, menystinguts i desheretats –i les seues famílies-, que es

compten per milions al nostre país. Com a mínim seria una presa

de postura política evangèlica i testimonial, a favor dels qui

pateixen injustament els efectes d’una crisi originada pels

poderosos. Però no. Cada vegada que es pronuncien és per

posicionar-se –sibil·lina, però fermament- al costat de l’opció

partidista més autoritària i (re)centralitzadora, favorable als seus

interessos –gens cristians- de seguir fruint del tracte de favor d’un

estat suposadament –i constitucionalment- no confessional.

Una vegada més, bona part dels catòlics d’aquest país ens

avergonyim d’uns tals bisbes.

COSPEDAL DIXIT

Enmig del cúmul d’ocurrències i despropòsits, amb què
ens “obsequia” cada dia Dolores de Cospedal, se li ha colat
un lapsus freudià que la retrata fidelment: la decisió de
deixar sense sou els parlamentaris de la seua autonomia.
Evident. Un partit que no creu si no és en l’España, Una
Grande y Libre franquista, veu sobrer tot el que no vaja en
aquella direcció. I el mapa autonòmic dissenyat per la dreta
–amb l’exclusiva finalitat d’aigualir els territoris històrics de
Catalunya i el País Basc- a més d’haver suposat una ruïna
econòmica, amb la multiplicació de càrrecs institucionals,
no ha aconseguit frenar les legítimes aspiracions d’aquells
territoris, que segueixen treballant en el seu propi full de
ruta.

Decididament, per una vegada –y traïda pel seu
subconscient- Cospedal qüestiona la “martingala” del café
para todos, de la transició.

Més val tard que no mai.

Marc Antoni Adell

Les falles de Benicarló estan disposades a plantar-li cara a
la crisi en un any replet de celebracions. Quan es compleixen
40 anys de la fundació de la Junta Local Fallera, l'organisme
ha dissenyat un complet programa d'actes que inclourà a més
la celebració del 25 aniversari de la institució de la figura de
Fallera Major de Benicarló. El punt més destacat és la creació
d'un nou premi per als monuments fallers, que durà el nom
d'Antonio Maura, popularment conegut en la població com El
Semolero. Aquest enyorat faller es va destacar per la seua
capacitat irònica i la seua alegria, pel que la Junta Local
instaura aquest guardó que premiarà “la millor escena satírica
de les falles de Benicarló”. El Semolero va ser president de la
falla La Paperina, una de les més antigues de la ciutat, i
vicepresident de la Junta Local durant diversos anys. 

A més d'aquest, Pedro Manchón, president de l'organisme

rector de les 13 falles de Benicarló, va anunciar que enguany
els premis s'amplien a sis per categoria. Fins a ara, només
existien cinc als monuments i cinc destinats a premiar l'Enginy
i Gracia. Aquestes són només algunes de les novetats que
Ajunta prepara per a commemorar el 40 aniversari de les falles
benicarlandas. Manchón va anunciar que s'està treballant en
el disseny d'un complet programa d'actes que inclourà, entre
uns altres, una exposició que es realitzarà en el MUCBE amb
motiu del 25 aniversari de la creació de la figura de la Fallera
Major de Benicarló. Referent a això, va anunciar que la
mantenedora en l'acte d'exaltació de la Fallera Major serà la
fallera Lorena Gallen, mentre que en el cas de la Infantil,
l'honor ha recaigut en Samuel Cornelles. La pròxima cita amb
les celebracions falleres de la ciutat és l’1 de desembre,
jornada que la gran família fallera es reunirà en els actes
d'exaltació de les Falleres Majors de Benicarló.

text i foto NATÀLIA SANZ

LES FALLES RETRÀN HOMENATGE A EL SEMOLERO

El Mercat
Sostenible de
B e n i c a r l ó
passarà a
celebrar-se dos
diumenges al
mes i
augmentarà el
nombre de
stands i
d'activitats. 

A partir del pròxim 25 de novembre, el Mercat Sostenible de
Benicarló es farà el segon i quart diumenge de cada mes, amb
l'objectiu de donar més i millor cobertura als clients i als
responsables dels stands que participen d'aquesta iniciativa
que han engegat conjuntament les regidories de Benestar
Social, Comerç, Medi ambient i Participació Ciutadana. La
sisena edició, que s'havia de celebrar dissabte que ve se
suspèn per motius organitzatius i passarà a l'últim diumenge
de novembre. A partir d'aquest dia, el Mercat Sostenible
començarà una nova etapa amb més dies (dos diumenges

cada mes) i més stands. De fet, de les 32 parades amb que va
començar el passat mes de juny, es passarà el 25 de
novembre a 60 on s'oferiran productes d'artesania, activitats
lúdiques, tallers per a totes les edats i productes de segona
mà. A més, també haurà el Gratiferia, un espai d'intercanvi de
productes entre particulars que amb el lema "Porta el que
vulgues, emporta’t el que vulgues" propicia la reutilizació i
posada en valor de productes de segona mà. Aquests canvis
no suposen cap modificació en l'objectiu inicial del Mercat
Sostenible, que continua sent el de cobrir les necessitats
bàsiques de les persones amb el risc d'exclusió social i també
el de promoure valors ambientals. De fet, aquesta iniciativa
naix de la necessitat d'afrontar l'actual situació de crisi ajudant
aquelles persones que passen un mal moment per motius
econòmics, oferint-los la possibilitat de comercialitzar
productes elaborats per elles mateixes o de segona mà amb
l'objectiu no només d'aconseguir un benefici econòmic, sinó
de fomentar hàbits positius en aquestes persones que han
quedat fora del mercat laboral. 

El Mercat Sostenible continuarà situat en el carrer d’Hernan
Cortès, en horari de 10 a 13.30 hores.

NOVA EDICIÓ DEL MERCAT SOSTENIBLE



conociendo de antemano que en
nuestras costas no existe petróleo”.
Quines coses diu el seu company
de partit! O és que resulta que per
ella el Maestrat té altres
interessos... que desconeixem?

Clots i més clots
Mireu, els tafaners n’estem més

que farts que els carrers del nostre
poble semblen més un formatge
d’eixos de forats que surten als
dibuixos de la tele que un lloc on
poder circular amb una mica de
tranquil·litat. I no cal pegar moltes
voltes per ficar-te dins d’un d’ells
però en tenim un, un tocacollons,
que ja s’ha carregat més d’una roda
i alguna que altra suspensió. Ens
estem referint al que hi ha, més o
menys, a meitat del Carrer Pérez
Pina, de dimensions considerables i
ben fondo. Com ja us podeu
imaginar un tafaner ja ha passat per
allí i li ha pres la mesura. A vore, un
clot és un clot, però aquest té tanta
mala llet que com el carrer està tan
fet un fàstic quasi no es veu. Si
damunt plou, passa completament
desapercebut... fins que escoltes el
catacrac de la roda ficant-se dins. El
catacrac i el renec consegüent que
segurament farà xiular les orelles
del regidor de trànsit, la policia i el
d’urbanisme tots junts per la seua
incompetència. Senyors que ens
governen, ja sabem que de forats,
últimament, en este poble, n’han de
tapar molts però si tenim en compte
que aquell és un carrer molt
transitat, perquè molta gent va al
supermercat que hi ha quatre rodes
més amunt, no estaria de més ficar-
li un bon pegot de quitrà per evitar
més d’un disgust a algun conductor.
O, fins i tot d’algun vianant, per
alguna maniobra perillosa d’algun
vehicle al voler esquivar-lo.
Nosaltres, com som molt
responsables, si algú s’ha deixat allí
alguna cosa... l’animem a presentar
la denúncia i reclamació pertinent
davant el nostre ajuntament. A vore
si així, quan haja de pagar
cinquanta rodes i suspensions se

n’adona que cal
mantenir els carrers...
en bon estat. Colla de
rucs! 

La desaparició de
Machín

I mireu, si això de
dalt dels clots no té
nom que no n’haurem
de dir dels passos de
vianants d’este poble.
La setmana passada,
en la nostra secció ja
vam “comentar” que a
vore si d’una vegada
repintaven els dos
que hi ha al Jacinto
Benavente, al principi
i final de la plaça de la
constitució. Doncs
bé, sembla que algú
ens ha fet cas però...
compte, per a dir-ho
c o r r e c t a m e n t . . .
només mig cas. I és
que els “pintors que pintan con
amor”, a no ser que quan surta
aquesta setmana La Veu haja
canviat alguna cosa, la setmana
passada van pintar-ne un... però
només fins a la meitat. Sí, el que
llegiu. Ara resulta que al nostre
poble els passos de vianants es
pinten... per trams i per dies. Doncs
no va i pinten només la meitat d’un
dels passos, un parell de ratlles, i
després agafen els trastos i se’n
van! No sabem si se’ls havia acabat
la pintura, els diners com a la
depuradora, o anem curts de
personal i cal reciclar-los perquè
vagen... enlloc. No res, a vore si el
que ens escolta de la plaça de la
constitució ens tira una maneta i fa
que, com al clot de dalt, ens
estalviem algun accident! Més colla
de rucs!

El cine dels tafaners
Els tafaners, seguint amb la

nostra més pura tradició, la crítica
(per a  això estem), tornem a portar
a la nostra secció la cartellera del
cine de la més rabiosa actualitat. Ja
feia temps que volíem recobrar
aquesta secció però les estrenes

que ens arribaven no estaven a
l’alçada de la nostra secció i per
això aquest xicotet endarreriment.
Doncs això, ara que ja tenim
preparada la secció igualment tenim
en cartellera tot un seguit de
pel·lícules que esperem, encara que
ho dubtem, facen reflexionar a
algun del seus protagonistes o afins.
Així, en estos dies que corren una
de les preocupacions més grans
que tenim en el nostres país tots els
ciutadans són la plaga eixa dels
desnonaments a la qual ens han
abocat entre banquers, polítics i
especuladors en general. Tot i la
seriositat de la qüestió, intentarem
suavitzar-la mirant de ficar en
evidència a qui ens ha portat a
aquesta situació i,així, us presentem
el títol de l’estrena d’aquesta
setmana: “Esta casa es una ruina”.
Segurament la cara roja no els hi
farem als protagonistes, a vore, no
perquè la situació no siga per
traure’ls els colors, el que passa que
ells ja la tenen així perquè anant de
tanta reunió i reunió, per la seua
ocupació, i menjant de “menú” diari,
amb vinet inclòs, no els hi canvia. La
setmana que ve continuarem! 

ve de la pàgina anterior

OPINIÓ
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L'Ajuntament de Benicarló i el Col·legi d'Advocats de
Castelló han signat un conveni per a la prestació d'un servei
gratuït de mediació en les reclamacions hipotecàries. El dijous
22 de novembre dues advocades començaran a atendre les
peticions en la Cambra Agrària. El context de crisi econòmica
i les dificultats amb que es troben moltes persones a l'hora de
pagar la hipoteca del seu habitatge habitual han fet que
l'Ajuntament de Benicarló i el Col·legi d'Advocats de Castelló
hagen arribat a un acord per a oferir un servei gratuït
d'assessorament i mediació per a resoldre els problemes
relacionats amb els préstecs hipotecaris i les dificultats per a
plantar cara al seu pagament. El Col·legi d'Advocats oferirà
assessorament jurídic a les persones que no poden pagar la
hipoteca i també s'ofereix a fer de mediador amb les entitats
bancàries per a intentar arribar a una solució. El conveni té
una vigència d'un any, amb possibilitat de renovació
automàtica, i fixa l'aportació de l'Ajuntament en 3.000 euros
anuals. D'altra banda, la Regidoria de Joventut dinamitzarà el

Centre d'Informació Juvenil per a convertir-lo en un espai
d'informació, suport i difusió de tot tipus d'activitats, informació
sobre beques, subvencions i orientació laboral, entre uns
altres. L'objectiu de la Regidoria és que el CIJ, amb la
col·laboració de l'Institut Valencià de la Joventut, concentre
tota la informació referent a beques, subvencions i cursos de
formació, entre uns altres, i que servisca també d'altaveu per
a les iniciatives i les opinions dels joves de Benicarló.
L'orientació laboral i professional, així com el foment de
l'associacionisme i el voluntariat seran també objectiu del CIJ.
Pel que fa a la formació, s'organitzaran cursos i tallers durant
tot l'any de temàtica diversa per a adaptar-se a les necessitats
de tots els joves, amb l'objectiu de formar-los i també de
potenciar les relacions entre ells. El CIJ, en col·laboració amb
l'Ajuntament, oferirà tota la informació necessària per a buscar
treball, com elaborar un currículum o com enfrontar-se a una
entrevista personal. Per als joves interessats en el voluntariat,
el CIJ també oferirà programes per a realitzar activitats de
voluntariat i cooperació i promourà l'associacionisme juvenil
potenciant la participació dels joves en l'esfera política, social
i cultural de la ciutat.

text i foto NATÀLIA SANZ

CONVENI PER MEDIAR EN LES RECLAMACIONS HIPOTECÀRIES



Vaga sanitària de ball
La setmana passada, com tots

devem recordar, va haver-hi una
jornada de vaga a nivell de tot
l’estat. Els tafaners, com a bons
ciutadans que som i com que anem
a tots els fregaos, també hi vam anar
perquè ja n’estem tips de tanta
tisorada. Allí que estàvem a Castelló
a manifestar-nos amb tota la gent. I
allí que, de sobte, ens veiem darrera
d’una pancarta, un grapat de
benicarlandos... manifestant-se. A
vore, no és perquè els
benicarlandos no tingueren dret a
manifestar-se, ans el contrari, el que
ens va sorprendre era veure’ls al
capdavant de la manifestació...
darrera d’una pancarta dels de
Sanitat. Nosaltres, que als d’ací els
tenim a tots fitxats, encara estem per
aclarir a quin hospital o ambulatori
representaven els que surten a la
foto. Més que res perquè, pel que
nosaltres sabem, eren tots membres
d’un grup de ball tradicional
benicarlando. Fins i tot, una de les
cares més conegudes era la
intrèpida reportera de  La Veu
d’aquesta casa. I nosaltres sense
saber res d’aquesta nova faceta
sanitària! Segons vam escoltar, va
haver, fins i tot gent que els va

preguntar que en quin hospital
exercien... la doctora Sanz i el seus
companys!

Sanejament institucional
Estem tan sanejats i sobrats que

no enviem advocats a defensar els
nostres interessos als tribunals Milió
i mig d’euros a l’esquena. Estem tan
sobrats i sanejats que com tenim
tants diners les canonades de
l’aigua que s’han d’apanyar perquè
estan fetes miques les pagarem...
amb la pujada d’un bon pico en el
rebut corresponent. Estem tan
sobrats i sanejats que ja no ens
caldrà ni reprendre les obres de la
depuradora, la que tenim pagada i
repagada amb el rebut eixe des dos
línies més amunt que ens han

d’apujar, dos vegades aturada.
Estem tan sanejats que, després
d’haver-nos cobrat la brossa dos
vegades, la que fiquem als
contenidors i la planta de Cervera,
no ens caldrà patir l’any que ve...
atés que ens la rebaixaran -després
de cobrar-nos-la a preu d’or- 1,31
euros. La bufa els caurà! El regidor
dels números, el Salao, deu tenir el
cap tan sanejat que hores d’ara
encara està buscant la calculadora
per vore si quadra... el cercle viciós
en què s’ha convertit el sanejament
de l’ajuntament. De tota manera, els
seus sous... també els sanejaran? 

Fracturem el Maestrat
Sí que acabarem sanejats, sí,

però sanejats de merda, amb els
nostres aqüífers del Maestrat fets
caldo i no precisament del bo. Si
això del fraking que la consellera del
bony, perdó Bonig, diu que “no hay
informes serios y responsables
...”, tira endavant supurarem per tots
els costats.. O aquesta senyora viu a
un altre planeta o simplement vol fer
bona, per despistar, la dita aquella
segons la qual  “la ignorància és la
mare de l’atreviment”. I ella deu ser
atrevidament ignorant, curiosament,
no troba informes seriosos i
responsables... contraris, clar està. I
això que n’hi ha un cabàs.
Comencem, resulta que els té fets
per part de l’UJI, per part del
Parlament Europeu, per la prohibició
en tota França, sí en tota França, de
poder utilitzar esta tècnica i, fins i tot,
de casa seua.... Sí, sí, de la seua
Barbaritat Valenciana. Nosaltres,
corasones de buen alma, li farem
cinc cèntims de com s’explicava
recentment el govern valencià
respecte a la maldat d’aquesta
tècnica de trencar i contaminar el
subsòl, ara fa poc més d’un any, per
veu del seu predecessor i company
de partit Juan Cotino. Resulta que
pel perill de contaminació a la mar
deia” no vale la pena poner en
riesgo nuestra riqueza natural ni
nuestros intereses económicos

EL BENICARLÓ UNDERGROUND

text LA COLLA DE TAFANERS

LOCAL
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Ha tingut lloc a la Penya Setrill una
interessant xarrada sobre l’última guerra
d’Espanya. La va impartir José Vicente Moya
Julve un historiador d’Alcalà de Xivert. El
títol va ser “L’ofensiva sobre València, Els
primers combats”.

José Vicente Moya va explicar, fent ús de
mitjans audiovisuals i fotografies de l’època, com
es va iniciar l’ofensiva de les tropes franquistes
amb la finalitat de conquistar la ciutat de
València una volta que van arribar a les ciutats
de Benicarló i Vinaròs. 

Va estar una xarrada força interessant que va
recordar les desgràcies que produeixen les
guerres i, naturalment, el sofriment que van
ocasionar al nostre territori en vides humanes i
en bens materials.

A la finalització de les paraules de l’historiador el president
de la Penya José Antonio Sánchez el va obsequiar amb el

clàssic Setrill que s’ha preparat per distingir persones que
aporten paraules valuoses i eixerides com les que va
pronunciar José Vicente Moya Julve.

text i foto JAUME ROLÍNDEZ

La Guerra al Setrill



M I S C E L · L À N I A

Este ajuntament és una ruïna

De tan sanejats que estàvem a no tenir ni un euro en un
tres i no res. Si férem cas a les paraules del regidor
d’hisenda, Serrano, que afirma que la nostra ciutat és una
de les més sanejades de la província, el titular de dalt cauria
pel seu propi pes. Ara bé, si fem cas, curiosament, a la
realitat que ell mateix ens presenta, que ens pujaran un pico
la taxa de l’aigua per a pagar el canvi de les canonades que
estan fetes malbé i, a més, hem de mirar com afrontar
l’espasa de Damocles del milió i mig d’euros que hem de
pagar “per un oblit”, de no sé sap qui, aleshores el titular de
dalt és torna tota una premonició.

I és que entre pujades i oblits el nostre ajuntament haurà
de fer front, en poc temps, a unes despeses derivades de la
seua pèssima gestió de vora sis milions i mig d’euros. Sí, 6,5
milions d’euros, i els primers 1,5 milions a tocar d’hora.

Així, este primer canvi de canonades, valorat en 5 milions
d’euros no serà l’única despesa si tenim en compte el Pla
Director d’Abastiment d’Aigua Potable de la nostra ciutat que
es xifra en total en més de 13,5 milions. Certament, aquesta
xifra no és per a ja, però si indica l’abast de l’obra que
suposa el sanejament de la nostra xarxa d’aigües.
Lògicament, no podem ser contraris a aquestes actuacions
si, tal com indiquen els estudis, la nostra xarxa està tan
malament, però sí que ho podem estar en el temps i la

forma. En el temps, perquè hores d’ara la situació
econòmica de les famílies, amb tota la de pujades que està
sofrint dia rere dia, no és la millor per afrontar un altre pes
damunt de la seua malmesa economia familiar (si la inacció
dels popular, per no haver fet res quan tocava ens ha portat
a aquesta situació de deteriorament de la xarxa, per uns
anys més, esperant el 2014 que és quan Rajoy anuncia “los
brotes verdes”, segurament tampoc passaria res). I en la
forma, atés que per quina raó ho hem de pagar tot, tot, i tot,
els benicarlandos de la nostra butxaca, si moltes d’aquestes
obres podrien anar perfectament en plans provincials i/o
autonòmics per ficar-ne un exemple? O és que demanar
subvencions, ara, aniria en contra d’aquesta economia tan
sanejada?

No serà que ací ens hem topat amb el quid de la qüestió:
la ineficàcia en la utilització de forma correcta i convenient
per als interessos de la ciutadania, que no dels polítics de
torn que ens governen, dels diners públics. 

Si a això li afegim que els nostre alcalde s’excusa, pel
que fa als 1,5 milions d’euros que ens han sentenciat a
pagar per perdre un judici al no enviar un advocat a defensar
els interessos de l’ajuntament en una causa oberta, en que
a un funcionari se li va oblidar enviar-lo, aleshores és que
estem realment malament Molt malament.

El descontrol i desgavell que sembla imperar en l’equip
de govern del PP ja supera els límits de la ficció. La mateixa
ficció que podem considerar, si no el veiem, el decret que diu
va firmar perquè s’enviara advocat a defensar els nostres
interessos. 

Ara per ara haurem de gratar-nos tots la butxaca per la
incompetència d’uns polítics que no donen la talla. Això sí,
mentrestant, per a diluir l’olor fiquen en marxa el ventilador
per escampar la merda... sense que cap d’ells assumisca
cap responsabilitat.

I l’oposició que espera per a demanar dimissions!
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Carxofa 1: per a la Banda Juvenil, la Coral Petiquillo i la Coral Kylix, pel seus magnífics concerts que
ens van oferir el passat cap de setmana. Tots els assistents es van quedar bocabadats amb la qualitat de
la seua música i la seua veu. Enhorabona!

Carxofa 2: per a tota la comunitat educativa del nostre poble, alumnes, mestres i pares, que fan
possible la continuïtat de tradicions com la de Santa Caterina en estos temps d’invasió de productes
artificials i importats que no són gens nostres. Moltes gràcies per mantindre-les!

CARXOFA I PANISSOLA

FITXA DE SUBSCRIPCIÓ A LA VEU DE BENICARLÓ (2012)

Nom
Domicili
Població                                CP
Correu electrònic

Cognoms

Telèfon

Se subscriu a La Veu de Benicarló, per l’import de 85 euros (50 números, anual) prorrogable si no hi ha ordre
en contra (l’anulació caldrà avisar-la amb dos mesos d’antelació). Als enviaments fora de Benicarló caldrà
afegir 26,60 euros anuals.

Forma de pagament: (1) Domiciliació     (2) Transferència Bancaria

(1) Domiciliació: Remeteu aquesta butlleta i la domiciliació bancària per 85,00 euros a l’Associació Cultural la
Feram de Benicarló ( C/Sant Francesc, 95 Casal Municipal - 12580 Benicarló)

Signatura;
a dia ____      de ____________  de 2012

Domiciliació Bancària
BANC / CAIXA
ADREÇA
NOM I COGNOMS DEL TITULAR DEL COMPTE
CODI DE COMPTE
Senyors, els demano que, fins a una nova ordre, atengueu els rebuts que els presentarà l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló per l’import de la subscripció a La Veu de Benicarló

(2) Transferència bancària de 85,00 euros (50 números anuals), a favor de l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló. 
C/C 3162 1201 07 1153776529. La transferència s’haurà de realitzar abans de la recepció del primer número
de la subscripció realitzada (cal enviar per fax al 964 47 56 98 comprovant de la transferència o de l’ordre de
pagament). Fins la recepció d’aquest, no es remetrà el primer exemplar de la subscripció.
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Este ajuntament és una ruïna

De tan sanejats que estàvem a no tenir ni un euro en un
tres i no res. Si férem cas a les paraules del regidor
d’hisenda, Serrano, que afirma que la nostra ciutat és una
de les més sanejades de la província, el titular de dalt cauria
pel seu propi pes. Ara bé, si fem cas, curiosament, a la
realitat que ell mateix ens presenta, que ens pujaran un pico
la taxa de l’aigua per a pagar el canvi de les canonades que
estan fetes malbé i, a més, hem de mirar com afrontar
l’espasa de Damocles del milió i mig d’euros que hem de
pagar “per un oblit”, de no sé sap qui, aleshores el titular de
dalt és torna tota una premonició.

I és que entre pujades i oblits el nostre ajuntament haurà
de fer front, en poc temps, a unes despeses derivades de la
seua pèssima gestió de vora sis milions i mig d’euros. Sí, 6,5
milions d’euros, i els primers 1,5 milions a tocar d’hora.

Així, este primer canvi de canonades, valorat en 5 milions
d’euros no serà l’única despesa si tenim en compte el Pla
Director d’Abastiment d’Aigua Potable de la nostra ciutat que
es xifra en total en més de 13,5 milions. Certament, aquesta
xifra no és per a ja, però si indica l’abast de l’obra que
suposa el sanejament de la nostra xarxa d’aigües.
Lògicament, no podem ser contraris a aquestes actuacions
si, tal com indiquen els estudis, la nostra xarxa està tan
malament, però sí que ho podem estar en el temps i la

forma. En el temps, perquè hores d’ara la situació
econòmica de les famílies, amb tota la de pujades que està
sofrint dia rere dia, no és la millor per afrontar un altre pes
damunt de la seua malmesa economia familiar (si la inacció
dels popular, per no haver fet res quan tocava ens ha portat
a aquesta situació de deteriorament de la xarxa, per uns
anys més, esperant el 2014 que és quan Rajoy anuncia “los
brotes verdes”, segurament tampoc passaria res). I en la
forma, atés que per quina raó ho hem de pagar tot, tot, i tot,
els benicarlandos de la nostra butxaca, si moltes d’aquestes
obres podrien anar perfectament en plans provincials i/o
autonòmics per ficar-ne un exemple? O és que demanar
subvencions, ara, aniria en contra d’aquesta economia tan
sanejada?

No serà que ací ens hem topat amb el quid de la qüestió:
la ineficàcia en la utilització de forma correcta i convenient
per als interessos de la ciutadania, que no dels polítics de
torn que ens governen, dels diners públics. 

Si a això li afegim que els nostre alcalde s’excusa, pel
que fa als 1,5 milions d’euros que ens han sentenciat a
pagar per perdre un judici al no enviar un advocat a defensar
els interessos de l’ajuntament en una causa oberta, en que
a un funcionari se li va oblidar enviar-lo, aleshores és que
estem realment malament Molt malament.

El descontrol i desgavell que sembla imperar en l’equip
de govern del PP ja supera els límits de la ficció. La mateixa
ficció que podem considerar, si no el veiem, el decret que diu
va firmar perquè s’enviara advocat a defensar els nostres
interessos. 

Ara per ara haurem de gratar-nos tots la butxaca per la
incompetència d’uns polítics que no donen la talla. Això sí,
mentrestant, per a diluir l’olor fiquen en marxa el ventilador
per escampar la merda... sense que cap d’ells assumisca
cap responsabilitat.

I l’oposició que espera per a demanar dimissions!
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DES DEL 18 

D’AGOST DE 1995

Carxofa 1: per a la Banda Juvenil, la Coral Petiquillo i la Coral Kylix, pel seus magnífics concerts que
ens van oferir el passat cap de setmana. Tots els assistents es van quedar bocabadats amb la qualitat de
la seua música i la seua veu. Enhorabona!

Carxofa 2: per a tota la comunitat educativa del nostre poble, alumnes, mestres i pares, que fan
possible la continuïtat de tradicions com la de Santa Caterina en estos temps d’invasió de productes
artificials i importats que no són gens nostres. Moltes gràcies per mantindre-les!

CARXOFA I PANISSOLA

FITXA DE SUBSCRIPCIÓ A LA VEU DE BENICARLÓ (2012)

Nom
Domicili
Població                                CP
Correu electrònic

Cognoms

Telèfon

Se subscriu a La Veu de Benicarló, per l’import de 85 euros (50 números, anual) prorrogable si no hi ha ordre
en contra (l’anulació caldrà avisar-la amb dos mesos d’antelació). Als enviaments fora de Benicarló caldrà
afegir 26,60 euros anuals.

Forma de pagament: (1) Domiciliació     (2) Transferència Bancaria

(1) Domiciliació: Remeteu aquesta butlleta i la domiciliació bancària per 85,00 euros a l’Associació Cultural la
Feram de Benicarló ( C/Sant Francesc, 95 Casal Municipal - 12580 Benicarló)

Signatura;
a dia ____      de ____________  de 2012

Domiciliació Bancària
BANC / CAIXA
ADREÇA
NOM I COGNOMS DEL TITULAR DEL COMPTE
CODI DE COMPTE
Senyors, els demano que, fins a una nova ordre, atengueu els rebuts que els presentarà l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló per l’import de la subscripció a La Veu de Benicarló

(2) Transferència bancària de 85,00 euros (50 números anuals), a favor de l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló. 
C/C 3162 1201 07 1153776529. La transferència s’haurà de realitzar abans de la recepció del primer número
de la subscripció realitzada (cal enviar per fax al 964 47 56 98 comprovant de la transferència o de l’ordre de
pagament). Fins la recepció d’aquest, no es remetrà el primer exemplar de la subscripció.



Vaga sanitària de ball
La setmana passada, com tots

devem recordar, va haver-hi una
jornada de vaga a nivell de tot
l’estat. Els tafaners, com a bons
ciutadans que som i com que anem
a tots els fregaos, també hi vam anar
perquè ja n’estem tips de tanta
tisorada. Allí que estàvem a Castelló
a manifestar-nos amb tota la gent. I
allí que, de sobte, ens veiem darrera
d’una pancarta, un grapat de
benicarlandos... manifestant-se. A
vore, no és perquè els
benicarlandos no tingueren dret a
manifestar-se, ans el contrari, el que
ens va sorprendre era veure’ls al
capdavant de la manifestació...
darrera d’una pancarta dels de
Sanitat. Nosaltres, que als d’ací els
tenim a tots fitxats, encara estem per
aclarir a quin hospital o ambulatori
representaven els que surten a la
foto. Més que res perquè, pel que
nosaltres sabem, eren tots membres
d’un grup de ball tradicional
benicarlando. Fins i tot, una de les
cares més conegudes era la
intrèpida reportera de  La Veu
d’aquesta casa. I nosaltres sense
saber res d’aquesta nova faceta
sanitària! Segons vam escoltar, va
haver, fins i tot gent que els va

preguntar que en quin hospital
exercien... la doctora Sanz i el seus
companys!

Sanejament institucional
Estem tan sanejats i sobrats que

no enviem advocats a defensar els
nostres interessos als tribunals Milió
i mig d’euros a l’esquena. Estem tan
sobrats i sanejats que com tenim
tants diners les canonades de
l’aigua que s’han d’apanyar perquè
estan fetes miques les pagarem...
amb la pujada d’un bon pico en el
rebut corresponent. Estem tan
sobrats i sanejats que ja no ens
caldrà ni reprendre les obres de la
depuradora, la que tenim pagada i
repagada amb el rebut eixe des dos
línies més amunt que ens han

d’apujar, dos vegades aturada.
Estem tan sanejats que, després
d’haver-nos cobrat la brossa dos
vegades, la que fiquem als
contenidors i la planta de Cervera,
no ens caldrà patir l’any que ve...
atés que ens la rebaixaran -després
de cobrar-nos-la a preu d’or- 1,31
euros. La bufa els caurà! El regidor
dels números, el Salao, deu tenir el
cap tan sanejat que hores d’ara
encara està buscant la calculadora
per vore si quadra... el cercle viciós
en què s’ha convertit el sanejament
de l’ajuntament. De tota manera, els
seus sous... també els sanejaran? 

Fracturem el Maestrat
Sí que acabarem sanejats, sí,

però sanejats de merda, amb els
nostres aqüífers del Maestrat fets
caldo i no precisament del bo. Si
això del fraking que la consellera del
bony, perdó Bonig, diu que “no hay
informes serios y responsables
...”, tira endavant supurarem per tots
els costats.. O aquesta senyora viu a
un altre planeta o simplement vol fer
bona, per despistar, la dita aquella
segons la qual  “la ignorància és la
mare de l’atreviment”. I ella deu ser
atrevidament ignorant, curiosament,
no troba informes seriosos i
responsables... contraris, clar està. I
això que n’hi ha un cabàs.
Comencem, resulta que els té fets
per part de l’UJI, per part del
Parlament Europeu, per la prohibició
en tota França, sí en tota França, de
poder utilitzar esta tècnica i, fins i tot,
de casa seua.... Sí, sí, de la seua
Barbaritat Valenciana. Nosaltres,
corasones de buen alma, li farem
cinc cèntims de com s’explicava
recentment el govern valencià
respecte a la maldat d’aquesta
tècnica de trencar i contaminar el
subsòl, ara fa poc més d’un any, per
veu del seu predecessor i company
de partit Juan Cotino. Resulta que
pel perill de contaminació a la mar
deia” no vale la pena poner en
riesgo nuestra riqueza natural ni
nuestros intereses económicos

EL BENICARLÓ UNDERGROUND

text LA COLLA DE TAFANERS

LOCAL
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Ha tingut lloc a la Penya Setrill una
interessant xarrada sobre l’última guerra
d’Espanya. La va impartir José Vicente Moya
Julve un historiador d’Alcalà de Xivert. El
títol va ser “L’ofensiva sobre València, Els
primers combats”.

José Vicente Moya va explicar, fent ús de
mitjans audiovisuals i fotografies de l’època, com
es va iniciar l’ofensiva de les tropes franquistes
amb la finalitat de conquistar la ciutat de
València una volta que van arribar a les ciutats
de Benicarló i Vinaròs. 

Va estar una xarrada força interessant que va
recordar les desgràcies que produeixen les
guerres i, naturalment, el sofriment que van
ocasionar al nostre territori en vides humanes i
en bens materials.

A la finalització de les paraules de l’historiador el president
de la Penya José Antonio Sánchez el va obsequiar amb el

clàssic Setrill que s’ha preparat per distingir persones que
aporten paraules valuoses i eixerides com les que va
pronunciar José Vicente Moya Julve.

text i foto JAUME ROLÍNDEZ

La Guerra al Setrill



conociendo de antemano que en
nuestras costas no existe petróleo”.
Quines coses diu el seu company
de partit! O és que resulta que per
ella el Maestrat té altres
interessos... que desconeixem?

Clots i més clots
Mireu, els tafaners n’estem més

que farts que els carrers del nostre
poble semblen més un formatge
d’eixos de forats que surten als
dibuixos de la tele que un lloc on
poder circular amb una mica de
tranquil·litat. I no cal pegar moltes
voltes per ficar-te dins d’un d’ells
però en tenim un, un tocacollons,
que ja s’ha carregat més d’una roda
i alguna que altra suspensió. Ens
estem referint al que hi ha, més o
menys, a meitat del Carrer Pérez
Pina, de dimensions considerables i
ben fondo. Com ja us podeu
imaginar un tafaner ja ha passat per
allí i li ha pres la mesura. A vore, un
clot és un clot, però aquest té tanta
mala llet que com el carrer està tan
fet un fàstic quasi no es veu. Si
damunt plou, passa completament
desapercebut... fins que escoltes el
catacrac de la roda ficant-se dins. El
catacrac i el renec consegüent que
segurament farà xiular les orelles
del regidor de trànsit, la policia i el
d’urbanisme tots junts per la seua
incompetència. Senyors que ens
governen, ja sabem que de forats,
últimament, en este poble, n’han de
tapar molts però si tenim en compte
que aquell és un carrer molt
transitat, perquè molta gent va al
supermercat que hi ha quatre rodes
més amunt, no estaria de més ficar-
li un bon pegot de quitrà per evitar
més d’un disgust a algun conductor.
O, fins i tot d’algun vianant, per
alguna maniobra perillosa d’algun
vehicle al voler esquivar-lo.
Nosaltres, com som molt
responsables, si algú s’ha deixat allí
alguna cosa... l’animem a presentar
la denúncia i reclamació pertinent
davant el nostre ajuntament. A vore
si així, quan haja de pagar
cinquanta rodes i suspensions se

n’adona que cal
mantenir els carrers...
en bon estat. Colla de
rucs! 

La desaparició de
Machín

I mireu, si això de
dalt dels clots no té
nom que no n’haurem
de dir dels passos de
vianants d’este poble.
La setmana passada,
en la nostra secció ja
vam “comentar” que a
vore si d’una vegada
repintaven els dos
que hi ha al Jacinto
Benavente, al principi
i final de la plaça de la
constitució. Doncs
bé, sembla que algú
ens ha fet cas però...
compte, per a dir-ho
c o r r e c t a m e n t . . .
només mig cas. I és
que els “pintors que pintan con
amor”, a no ser que quan surta
aquesta setmana La Veu haja
canviat alguna cosa, la setmana
passada van pintar-ne un... però
només fins a la meitat. Sí, el que
llegiu. Ara resulta que al nostre
poble els passos de vianants es
pinten... per trams i per dies. Doncs
no va i pinten només la meitat d’un
dels passos, un parell de ratlles, i
després agafen els trastos i se’n
van! No sabem si se’ls havia acabat
la pintura, els diners com a la
depuradora, o anem curts de
personal i cal reciclar-los perquè
vagen... enlloc. No res, a vore si el
que ens escolta de la plaça de la
constitució ens tira una maneta i fa
que, com al clot de dalt, ens
estalviem algun accident! Més colla
de rucs!

El cine dels tafaners
Els tafaners, seguint amb la

nostra més pura tradició, la crítica
(per a  això estem), tornem a portar
a la nostra secció la cartellera del
cine de la més rabiosa actualitat. Ja
feia temps que volíem recobrar
aquesta secció però les estrenes

que ens arribaven no estaven a
l’alçada de la nostra secció i per
això aquest xicotet endarreriment.
Doncs això, ara que ja tenim
preparada la secció igualment tenim
en cartellera tot un seguit de
pel·lícules que esperem, encara que
ho dubtem, facen reflexionar a
algun del seus protagonistes o afins.
Així, en estos dies que corren una
de les preocupacions més grans
que tenim en el nostres país tots els
ciutadans són la plaga eixa dels
desnonaments a la qual ens han
abocat entre banquers, polítics i
especuladors en general. Tot i la
seriositat de la qüestió, intentarem
suavitzar-la mirant de ficar en
evidència a qui ens ha portat a
aquesta situació i,així, us presentem
el títol de l’estrena d’aquesta
setmana: “Esta casa es una ruina”.
Segurament la cara roja no els hi
farem als protagonistes, a vore, no
perquè la situació no siga per
traure’ls els colors, el que passa que
ells ja la tenen així perquè anant de
tanta reunió i reunió, per la seua
ocupació, i menjant de “menú” diari,
amb vinet inclòs, no els hi canvia. La
setmana que ve continuarem! 

ve de la pàgina anterior

OPINIÓ
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L'Ajuntament de Benicarló i el Col·legi d'Advocats de
Castelló han signat un conveni per a la prestació d'un servei
gratuït de mediació en les reclamacions hipotecàries. El dijous
22 de novembre dues advocades començaran a atendre les
peticions en la Cambra Agrària. El context de crisi econòmica
i les dificultats amb que es troben moltes persones a l'hora de
pagar la hipoteca del seu habitatge habitual han fet que
l'Ajuntament de Benicarló i el Col·legi d'Advocats de Castelló
hagen arribat a un acord per a oferir un servei gratuït
d'assessorament i mediació per a resoldre els problemes
relacionats amb els préstecs hipotecaris i les dificultats per a
plantar cara al seu pagament. El Col·legi d'Advocats oferirà
assessorament jurídic a les persones que no poden pagar la
hipoteca i també s'ofereix a fer de mediador amb les entitats
bancàries per a intentar arribar a una solució. El conveni té
una vigència d'un any, amb possibilitat de renovació
automàtica, i fixa l'aportació de l'Ajuntament en 3.000 euros
anuals. D'altra banda, la Regidoria de Joventut dinamitzarà el

Centre d'Informació Juvenil per a convertir-lo en un espai
d'informació, suport i difusió de tot tipus d'activitats, informació
sobre beques, subvencions i orientació laboral, entre uns
altres. L'objectiu de la Regidoria és que el CIJ, amb la
col·laboració de l'Institut Valencià de la Joventut, concentre
tota la informació referent a beques, subvencions i cursos de
formació, entre uns altres, i que servisca també d'altaveu per
a les iniciatives i les opinions dels joves de Benicarló.
L'orientació laboral i professional, així com el foment de
l'associacionisme i el voluntariat seran també objectiu del CIJ.
Pel que fa a la formació, s'organitzaran cursos i tallers durant
tot l'any de temàtica diversa per a adaptar-se a les necessitats
de tots els joves, amb l'objectiu de formar-los i també de
potenciar les relacions entre ells. El CIJ, en col·laboració amb
l'Ajuntament, oferirà tota la informació necessària per a buscar
treball, com elaborar un currículum o com enfrontar-se a una
entrevista personal. Per als joves interessats en el voluntariat,
el CIJ també oferirà programes per a realitzar activitats de
voluntariat i cooperació i promourà l'associacionisme juvenil
potenciant la participació dels joves en l'esfera política, social
i cultural de la ciutat.

text i foto NATÀLIA SANZ

CONVENI PER MEDIAR EN LES RECLAMACIONS HIPOTECÀRIES
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Torne a escriure de mala gana per dir allò que se suposa
que a hores d’ara ja tots saben i que ningú té esma de
solucionar: no tenim professor de cant al conservatori “Mestre
Feliu”. Aquesta persona que encara falta per contractar hauria
de donar 7 assignatures (cant, conjunt, 3 idiomes, cor i
cambra), i així estem els qui depenem d’ell o ella: pagant i
sense classes.

El curs passat ja va passar. El curs passat ja vaig escriure.
El curs passat ja ho vam reclamar en públic, que per favor que
no tornara a passar. El curs passat ja vaig preguntar el per què
i si es molestarien en fer les coses un poquet millor a la
pròxima. Però res, la callada per resposta, per una orella
m’entra i per l’altra em surt, i enguany hem començat igual o
pitjor. Potser és que ja sabien que no farien el possible per fer
funcionar millor el conservatori. Segurament ho tenen
claríssim que seguiran cobrant el seu sou sense fer la seva
feina, total, a qui li importa? De què val que algú escriga un
article o faça un manifest? quina molèstia suposa escoltar les
reclamacions d’alumnes i pares descontents, mentre seguim
cobrant un generós sou? Ni demanan-t’ho per la Mare de Deu
de la Mar ho entendrien. 

A principis del curs passat el director ens va reunir als
alumnes de cant la vespra que començava el curs i ens va
advertir que no podríem començar les classes per falta del
professorat. Vam acudir a l’ajuntament i l’amable regidora
d’educació ens va assegurar que ho solucionaria. En octubre
ja teníem el professor. Què ha passat enguany? Que no
només no ens van avisar que no tindríem professor, sinó que

a hores d’ara encara no el tenim. El millor de tot és que no ens
han donat cap explicació, el conservatori diu que l’ajuntament
no contracta i l’ajuntament ves a saber per què no contracta,
però diners en té. La regidora amable no l’hem vista, igual és
pels tacons, tampoc hem anat a visitar-la (és el que vol?). I la
primer factura de 4 ja ha arribat, això sí que ho han encertat,
mira tu, què justet.

Per als qui no ho saben, he de dir que enguany la matrícula
al conservatori ha pujat un 30%. L’augment de taxes no ha
valgut per tindre tots els professors contractats el primer dia de
classe, com qualsevol lector ja haurà entés a hores d’ara. Ni
tampoc val per animar a més pares a apuntar els seus fills a
música i a un possible futur professional. Ni tampoc val per
ajudar les famílies a estalviar, eixa cosa tan necessària per al
consum i per a la banca. A principis de curs en faltaven 3 de
professors, i ara en continua faltant un (què justet que siga el
de cant, xe!). Dóna mal que pensar, que no és una crisi, ens
l’hem imaginada, és una estafa darrere l’altra.

Tan fàcil que hauria sigut convocar la borsa en juliooool, fer
les coses amb teeeemps, sabedors de l’experiència del curs
passaaaaat. I convocar la borsa per cobrir una vacaaaant, que
és com estan els altres professors, i així assegurar-se que el
professor té continuïtaaaaat, i ja no caldria escoltar queixes de
ningú i tots conteeeeents.

Però no, la ineficàcia i la inficiència són una pràctica tan
habitual, que fins i tot n’hi ha qui es pensa que la norma és fer
les coses arreu com al batre, i que el seu sou està justificat pel
simple fet d’anar cada dia a sentar-se de cara a una taula.
Doncs mentre falte un professor al conservatori, i els alumnes
hagen pagat la matrícula, ja poden pensar que alguna cosa no
està bé, alguna cosa falla, i que les falles cremen, i que això
pot acabar com el ball de Torrent. He dit.

text CLARA FERRER

EL CONSERVATORI NO ES MOU

BISBES EN CAMPANYA 

La cúpula episcopal espanyola, que ha deixat passar un any de

tragèdia social, laboral, econòmica i de contestació ciutadana,

sense badar boca, ara es despenja amb un document la

preocupació fonamental –i quasi única- del qual és la integritat

territorial d’Espanya, arran de les eleccions convocades a

Catalunya, que podrien qüestionar aquell model.

Que els bisbes espanyols hagen oblidat la seua tasca pastoral

envers els seus diocesans, de reconfortar-los en la fe i en la

pràctica de l’evangeli de Jesús, no seria prou greu si, en intervindre

en la vida política ho feren per posar-se al costat dels pobres,

marginats, menystinguts i desheretats –i les seues famílies-, que es

compten per milions al nostre país. Com a mínim seria una presa

de postura política evangèlica i testimonial, a favor dels qui

pateixen injustament els efectes d’una crisi originada pels

poderosos. Però no. Cada vegada que es pronuncien és per

posicionar-se –sibil·lina, però fermament- al costat de l’opció

partidista més autoritària i (re)centralitzadora, favorable als seus

interessos –gens cristians- de seguir fruint del tracte de favor d’un

estat suposadament –i constitucionalment- no confessional.

Una vegada més, bona part dels catòlics d’aquest país ens

avergonyim d’uns tals bisbes.

COSPEDAL DIXIT

Enmig del cúmul d’ocurrències i despropòsits, amb què
ens “obsequia” cada dia Dolores de Cospedal, se li ha colat
un lapsus freudià que la retrata fidelment: la decisió de
deixar sense sou els parlamentaris de la seua autonomia.
Evident. Un partit que no creu si no és en l’España, Una
Grande y Libre franquista, veu sobrer tot el que no vaja en
aquella direcció. I el mapa autonòmic dissenyat per la dreta
–amb l’exclusiva finalitat d’aigualir els territoris històrics de
Catalunya i el País Basc- a més d’haver suposat una ruïna
econòmica, amb la multiplicació de càrrecs institucionals,
no ha aconseguit frenar les legítimes aspiracions d’aquells
territoris, que segueixen treballant en el seu propi full de
ruta.

Decididament, per una vegada –y traïda pel seu
subconscient- Cospedal qüestiona la “martingala” del café
para todos, de la transició.

Més val tard que no mai.

Marc Antoni Adell

Les falles de Benicarló estan disposades a plantar-li cara a
la crisi en un any replet de celebracions. Quan es compleixen
40 anys de la fundació de la Junta Local Fallera, l'organisme
ha dissenyat un complet programa d'actes que inclourà a més
la celebració del 25 aniversari de la institució de la figura de
Fallera Major de Benicarló. El punt més destacat és la creació
d'un nou premi per als monuments fallers, que durà el nom
d'Antonio Maura, popularment conegut en la població com El
Semolero. Aquest enyorat faller es va destacar per la seua
capacitat irònica i la seua alegria, pel que la Junta Local
instaura aquest guardó que premiarà “la millor escena satírica
de les falles de Benicarló”. El Semolero va ser president de la
falla La Paperina, una de les més antigues de la ciutat, i
vicepresident de la Junta Local durant diversos anys. 

A més d'aquest, Pedro Manchón, president de l'organisme

rector de les 13 falles de Benicarló, va anunciar que enguany
els premis s'amplien a sis per categoria. Fins a ara, només
existien cinc als monuments i cinc destinats a premiar l'Enginy
i Gracia. Aquestes són només algunes de les novetats que
Ajunta prepara per a commemorar el 40 aniversari de les falles
benicarlandas. Manchón va anunciar que s'està treballant en
el disseny d'un complet programa d'actes que inclourà, entre
uns altres, una exposició que es realitzarà en el MUCBE amb
motiu del 25 aniversari de la creació de la figura de la Fallera
Major de Benicarló. Referent a això, va anunciar que la
mantenedora en l'acte d'exaltació de la Fallera Major serà la
fallera Lorena Gallen, mentre que en el cas de la Infantil,
l'honor ha recaigut en Samuel Cornelles. La pròxima cita amb
les celebracions falleres de la ciutat és l’1 de desembre,
jornada que la gran família fallera es reunirà en els actes
d'exaltació de les Falleres Majors de Benicarló.

text i foto NATÀLIA SANZ

LES FALLES RETRÀN HOMENATGE A EL SEMOLERO

El Mercat
Sostenible de
B e n i c a r l ó
passarà a
celebrar-se dos
diumenges al
mes i
augmentarà el
nombre de
stands i
d'activitats. 

A partir del pròxim 25 de novembre, el Mercat Sostenible de
Benicarló es farà el segon i quart diumenge de cada mes, amb
l'objectiu de donar més i millor cobertura als clients i als
responsables dels stands que participen d'aquesta iniciativa
que han engegat conjuntament les regidories de Benestar
Social, Comerç, Medi ambient i Participació Ciutadana. La
sisena edició, que s'havia de celebrar dissabte que ve se
suspèn per motius organitzatius i passarà a l'últim diumenge
de novembre. A partir d'aquest dia, el Mercat Sostenible
començarà una nova etapa amb més dies (dos diumenges

cada mes) i més stands. De fet, de les 32 parades amb que va
començar el passat mes de juny, es passarà el 25 de
novembre a 60 on s'oferiran productes d'artesania, activitats
lúdiques, tallers per a totes les edats i productes de segona
mà. A més, també haurà el Gratiferia, un espai d'intercanvi de
productes entre particulars que amb el lema "Porta el que
vulgues, emporta’t el que vulgues" propicia la reutilizació i
posada en valor de productes de segona mà. Aquests canvis
no suposen cap modificació en l'objectiu inicial del Mercat
Sostenible, que continua sent el de cobrir les necessitats
bàsiques de les persones amb el risc d'exclusió social i també
el de promoure valors ambientals. De fet, aquesta iniciativa
naix de la necessitat d'afrontar l'actual situació de crisi ajudant
aquelles persones que passen un mal moment per motius
econòmics, oferint-los la possibilitat de comercialitzar
productes elaborats per elles mateixes o de segona mà amb
l'objectiu no només d'aconseguir un benefici econòmic, sinó
de fomentar hàbits positius en aquestes persones que han
quedat fora del mercat laboral. 

El Mercat Sostenible continuarà situat en el carrer d’Hernan
Cortès, en horari de 10 a 13.30 hores.

NOVA EDICIÓ DEL MERCAT SOSTENIBLE
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LOCAL OPINIÓ

Benicarló haurà de rebaixar la cota d'edificabilitat
programada per a la zona nord del municipi. Així ho ha
reconegut l'edil d'Urbanisme, Pedro López, després de l'última
reunió mantinguda a València per a tractar la revisió del Pla
General d'Ordenació Urbana. Després de la remissió de l'últim
document, tècnics i polítics es van traslladar a conselleria per
a rebre instruccions sobre el tractament que ha de rebre la
zona nord del terme municipal en el seu tram costaner. López
va explicar que cal conjugar el creixement urbanístic d'aquest
sector, pràcticament verge, “amb qüestions com la zona
dotacional que exigeix la normativa o el parc litoral”. L’edil va
reconèixer que es tracta de la zona més problemàtica del nou
pla, perquè “compta amb una riquesa paisatgística molt
important i volem que continue sent així”. Així les coses, el
creixement previst en aquesta zona “haurà de rebaixar-se un
poc més”. La resta de sectors “estan pràcticament tancats”, va
anunciar López. 

La planimetría dissenyada en el primer document de
referència, no obstant això, “contemplava un creixement
determinat” i “amb els canvis econòmics i de legislació no s'ha
donat la mateixa forma sinó que s'ha expandit per altre punt”
pel que “no es tracta de fer un creixement abusiu sinó
coherent amb els requeriments dels benicarlandos”. Els
pròxims passos a seguir per a aconseguir l'aprovació definitiva
de la revisió del pla són la presentació per part del consistori
de l'informe de sostenibilitat ambiental, un estudi preliminar del
pla i l'estudi del paisatge. A més, haurà d'exposar-se al públic
durant 45 dies perquè els ciutadans puguen presentar les
oportunes al·legacions. López va anunciar que l'informe de
sostenibilitat “podria estar llest en el primer quadrimestre de
l'any, però després dependrà de Conselleria”. A més, aquest
document està pendent d'altres informes sectorials que
depenen d'altres administracions com és el cas de carreteres,
pel que es podria retardar la tramitació. En tot cas, “es posaran
totes les eines oportunes perquè no es retarde molt”. I és que
la previsió de l'edil d'Urbanisme és que el pla s'aprove
definitivament “abans que acabe la legislatura”.

text NATÀLIA SANZ

BENICARLÓ REBAIXA L'EDIFICABILITAT EN LA ZONA NORD 

No es crega que no me n’adono.
En les darreres setmanes aquesta
epístola està esdevenint un pamflet
incendiari. Semblo un indignat en el
més pejoratiu dels sentits. No hi ha
res que em semble bé i noto com el
poc i dolent sentit de l’humor que
tenia m’ha abandonat. Comprenc que
no em falten motius, que m’ho posen
molt difícil tot, però no voldria
resignar-me.  M’agradaria tornar-me’n
a fotre del mort i de qui et vetla, però
em costa, em costa molt. 

Després d’haver llegit el tema de la
setmana (un pupurri ben matxambrat
de la carretera de Càlig i la
depuradora) el cos em demana més
arrojar que riure. Què hi farem? Són
coses que només ens passen ací.
Quan dic ací vull dir efectivament ací,
a Benicarló. A qualsevol poble del
món hagueren corregut a gorrades
als reinauguradors de carreteres i ací,
au, mira qui bé, qui bona gent que
han complert la seua paraula. I una
merda com un piano. La feina se l’han
deixada a mitges i hi arriben no sé
quants anys tard i no sé quants
accidents tard. A més, se’m queda el
cos malament quan veig aquests
politiquets tots cofois i ufanosos
perquè sembla que les obres que
facen les paguen ells de la seua
butxaca. Butxaques, butxaques és el
que són ells. I la depuradora. Si se’ns
en han fotut amb la puta depuradora.
Nosaltres, paga que és gata i ells, tira,
que som molls no diuen res. A qui se
li han de demanar comptes, per
favor? Com s’atreveix l’alcalde i
continuar militant en un partit que
durant anys i anys ha tingut marginat
el seu poble i ara encara suporta que
li donen allargues en una
infraestructura que els seus veïns han
pagat sobradament? Som de sainet,
senyora Garcia, de sainet. O
d’esperpent, que som molt espanyols
nosaltres.  

El súmmum de la fotesa són els
cent trenta-un cèntims que es veu que

ens abaixaran en la taxa de les
escombraries.  Per mi, se’ls poden
posar al petador, d’un en un. 

Segueixo llegint. Mossén Carlos
surt tot pagat perquè sembla ser que
per fi ens arreglaran l’església de sant
Bartomeu. Jo no m’ho acabaria de
creure. Mire com veig la cosa que no
em costa imaginar-me el nostre
temple parroquial tancat durant
alguns anys amb un munt de bastides
perquè a mitan obra se’ls acabaran
els diners i fugiran tots i s’ho deixaran
empantanat. Si ens ha passat amb la
depuradora, per què no ens pot
passar també amb la llum de les
imatges? 

Encara continuo. Els jugadors de
pilota han celebrat el cinqué
aniversari del seu club. Me n’alegro
que hi haja gent preocupada per la
cultura del país. Sí, del País Valencià
vull dir. Tenen pinta de ser
“alternatius”, però és que aquells que
no ho són d’alternatius han dimitit de
la seua llengua i de la seua pàtria.
Endavant amb les atxes i arrea-li
bona. 

Les manifestacions i la vaga
general de la passada setmana
ocupen un diminut breu a la pàgina
sis. Deguera ser cosa de les presses

per tancar l’edició. Estic segur que en
aquest mateix número hi ha un
vastíssim reportatge sobre la
incidència del 14N a Benicarló. Ha de
ser interessant saber què en pensen
els sindicats i també els partits
polítics. 

Interessantíssimes les reflexions
de Joan Heras, Carles Lluch i Marc
Antoni Adell. M’agrada llegir que
diuen uns senyors tan assenyats.
M’agrada però m’acaben d’encendre.
Cada dia em faig més i més radical i
part de la culpa la tenen homes com
aquests. Què hi farem?

Només em faltava el xicot aquest
del còmic. Sí, me’n ric a la primera, és
molt graciós, però després se
m’acaba quedant un cert regust
amarg...

I pel que fa a la resta, gràcies a
Déu, diràs que encara estem vius.
Les entitat esportives juguen els seus
partits cada setmana i presentant-se
a totes les competicions, les escoles
amb aqueixes mestres que tenen
cada dia més de missioneres
celebrant castanyades, la banda de
música amb es noves incorporacions
de santa Cecília, teatre,
conferències... Sí, encara estem vius.
Malgrat tot i molts. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

El dissabte 17 de novembre al matí, Federico Mayor
Zaragoza, actual President de la Fundación Cultura de Paz i
Director General de la UNESCO del 1987 al 1999, visitarà el
Territori del Sénia participant en dos actes organitzats
conjuntament per la Mancomunitat Taula del Sénia i
l’Associació Territori Sénia.

En primer lloc estarà al Museu natural d’oliveres
mil·lenàries de l’Arión (Ulldecona) en una visita guiada,
contemplant alguns dels exemplars més singulars i en
especial “la Farga 1”, declarada arbre monumental per la
Generalitat de Catalunya al 1997 i que va rebre el 1r Premi
AEMO al millor Olivo monumental de España el 2006. És
l’olivera més gran de Catalunya i té un perímetre de tronc de
8,03 m a 1,30 m del sòl, mentre que a nivell de terra supera
els 18 metres,

Posteriorment a l’ajuntament de Benicarló, presidirà la
presentació del llibre Olea europaea ‘Farga’ de 164 pàgines,
editat per Onada Edicions, amb 138 fotografies de Tomàs i
Milada Micek, fotògrafs de fama mundial, que van estar aquí
fa uns mesos preparant un llibre de fotografies de les millors
oliveres de tot el món. Però al veure la gran concentració que
hi ha al Territori Sénia, ells mateixos van proposar de fer un
altre llibre exclusivament amb les fotos de les oliveres més
espectaculars d’aquí. Les fotografies, d’una qualitat i bellesa
extraordinària, són la majoria d’oliveres mil·lenàries dels 19
pobles que en tenen al Territori Sénia, però també n’hi ha dels
museus naturals de l’Arión (Ulldecona) i Pou del Mas (La
Jana), dels museus històrics de Cervera del Maestre i Santa
Bàrbara, de la Via Augusta, etc.

El Pròleg del llibre està escrit per Federico Mayor Zaragoza
i, entre d’altres coses, diu: Numerosas generaciones han

contemplado estos árboles símbolos de la paz y sus raíces
conocen todos los secretos de esta tierra.

Però, a més d’ell, també han escrit: Francisco Mombiela
(CIHEAM, París), els Directors Generals dels 3 Centres
d’Investigació de la Comunitat Valenciana (Florentino Juste,
IVIA), Catalunya (Josep M. Monfort, IRTA) i Aragó (José V.
Lacasa, CITA), la Professora italiana Luciana Baldoni, els
propis autors (Tomàs i Milada Micek) i els responsables del
Proyecte (Marcelino Domingo, Josefa Cid i Jaume Antich).

El llibre ha rebut l’ajuda del Ministeri d’Agricultura,
Alimentación i Medio Ambiente i el Fondo Europeo Agrícola de
Desarrollo Rural, dintre del projecte Oli i Oliveres mil·lenàries
del Territori Sénia.

Els interessats en l’adquisició s’han de dirigir a Onada
Edicions (Benicarló) o a les seues llibreries de confiança.

text i foto REDACCIÓ

Federico Mayor presentarà el llibre Olea europaea ‘Farga’
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ESPORTS LOCAL

El darrer cap de setmana
(17-18 de novembre) a la
piscina municipal de
Benicarló es va disputar el
2n control provincial de la
temporada amb la
participació de 169
nedadors de 6 clubs de la
província de Castelló.

El CNB, dirigit per la seua
entrenadora Miryam Martínez,
va presentar un equip format per 28 nedadors: Ester Segura,
Clàudia Barrachina, Ferran Marzà, Marc Vea, Nerea Sorando,
Ana García, Nicole Mateu, Carlos Fuente, Miguel Piñana,
Jordi Curto, David Valdearcos, Gisele Mateu, Ariadna Coll,
Javier Marzà, Anna Añó, Cristina García, Adrián Adell, Salva
Sorlí, Vanessa Bel, Carla Fresquet, Alberto Añó, David Curto,
Lucía Piñana, Irene Sorando, Marta Valdearcos, Noemí Anta,
Gemma Rillo i Albert Astor.

La gran marca de la jornada la va fer la nedadora del CN
Vila real Ana Molina als 1500 lliures on va batre el rècord de
la comunitat valenciana de l’edat de 15 anys amb un temps de
17:57.04. Aquesta jove nedadora ja va mostrar el seu
potencial a les proves de fons guanyant la darrera travessia
Peníscola Benicarló.

Hem de destacar les victòries de Carlos Fuente, als 200
papallona, d’Irene Sorando, als 50 lliure, de Vanessa Bel, als
200 braça i també els segons llocs de Nerea Sorando, als 50
esquena i als 400 estils, de Carlos Fuente, als 50 papallona i

als 200 lliures i de Vanessa Bel als 50 braça.
Entre els nedadors joves tingueren una meritòria actuació

Clàudia Barrachina i Ester Segura, en els sempre difícils 800
lliures i Gisele Mateu, als 400 estils.

L’actuació general dels benicarlandos va superar les
expectatives del principi de temporada, aconseguint un total
de 11 noves mínimes autonòmiques. El ja destacable estat de
forma d’alguns dels membres de l’equip evidencia la bona
preparació que estant assolint de cara a la disputa de la lliga
autonòmica el proper Desembre a Castelló.

S’ha de de mencionar també la presència a la piscina
municipal de la gran nadadora benicarlanda Susana del Olmo
que competeix des de fa uns anys pel Castalia-Castelló i que
va aconseguir 2  victòries: als 50 i als 100 metres braça.

PRÒXIMA COMPETICIÓ: PISCINA MUNICIPAL DE
BENICARLÓ, 1ª JORNADA LIGA PROMESAS, DIA 24-11-12

text i foto CNB

CONTROL PROVINCIAL 2 A LA PISCINA DE BENICARLÓ 

Els 2 regidors del grup municipal del Bloc-Compromís
a Benicarló Joan Manuel Ferrer i Ricardo Mascarell i la
nova secretària local Marta Escudero van estar presents a
les concentracions celebrades a Benicarló amb motiu de
la vaga general del passat dimecres 14 de novembre.

El regidor i secretari comarcal del Bloc-Compromís Joan
Manuel Ferrer, ha comentat respecte de la vaga que: “sols cal
escoltar a la gent i saber quines son les seues preocupacions”
i afegeix en referència a la reforma laboral posada en marxa
pel govern de Mariano Rajoy que “no ha solucionat el
problema de l’atur i ha servit per a que alguns l’aprofiten per
acomiadar a més gent”.

Per la seua banca, Marta Escudero secretària local del
Bloc-Compromís a Benicarló ha assenyalat que “la ciutadania

s’ha mobilitzat front a les retallades i les polítiques
d’austericidi, on les prioritats de Govern s’han anat
encaminant a rescatar als bancs i no a les persones”. 

“Ens trobem en una situació econòmica, social i laboral que
ha sobrepassat tots el límits, on els pilars bàsics de la societat
del benestar van caient. L’educació i la sanitat, les prestacions
socials, i el dret de ciutadania a tindre un habitatge o treball
digne estan perillant, fent que la indignació popular augmente
dia a dia” a afegit Escudero.

“Hem vist com esta vaga l’ha secundat gent de tot tipus,
des de la persona aturada, passant pels estudiants, a tots els
xicotets i mitjans empresaris, productors i empleats. En
definitiva totes aquelles persones de les classes populars
sobre les que el govern espanyol i valencià estan carregant tot
el pes d’esta crisi, esta crisi-estafa, permitint que els que més
tenen se’n vagen de rosetes i no paguen la seua part” ha
conclòs la nova secretària local.

text i foto BLOC

Marta Escudero respecte de la vaga general: 
“La ciutadania està farta de carregar tot el pes d’esta crisi-estafa”
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LOCAL ESPORTS

La Policia Local de Benicarló ha participat en la campanya
de control del transport escolar realitzant inspeccions sobre
els vehicles i els conductors, especialment en les vies
urbanes. L'objectiu és garantir la seguretat dels alumnes que
cada dia utilitzen el transport escolar. Fins a diumenge que ve
estarà en marxa aquesta campanya, a través de la qual es
realitzaran inspeccions als vehicles que transporten alumnes
als seus centres escolars. Els controls consistiran a
inspeccionar les autoritzacions i els documents, les condicions
tècniques i els elements de seguretat i els cinturons i altres
sistemes de retenció. La campanya també inclou un control
sobre els conductors, concretament es revisarà el permís de
conducció, el temps de conducció i els descansos. La
participació dels ajuntaments en aquesta campanya
organitzada per la Direcció general de Trànsit és fonamental
donada la concentració de transport escolar en determinades
zones on hi ha col·legis i tenint en compte que està comprovat
que anant a 50 km/h, que és la velocitat màxima permesa en
les vies urbanes, les possibilitats que un xiquet que no porta
cap sistema de retenció sobrevisca és pràcticament nul·la.

L'objectiu d'aquesta campanya és garantir la seguretat dels
menors que diàriament utilitzen el transport escolar per a
acudir als centres 

D'altra banda, els alumnes de tercer de primària del CEIP
Francesc Catalan han visitat les instal·lacions de la Policia
Local de Benicarló i han assistit a una xarrada sobre educació
vial. El Pla de Formació Continua de la Policia Local de
Benicarló inclou xarrades als alumnes de primària de tots els
centres escolars de Benicarló. Periòdicament, els alumnes es
desplacen als locals de la Policia en el carrer del Doctor
Fléming para visitar les instal·lacions i conèixer el material que
utilitzen els agents en el seu treball diari, des de lectors de
xips fins a jupetins o cascos. Una de les parts fonamentals de
la visita és la xarrada sobre educació vial que, en funció de
l'edat, tracta uns temes o altres. En aquest ambient, els
alumnes del CEIP Francesc Catalan van comprovar la
importància de dur casc quan se circula amb bicicleta i van
aprendre els senyals més importants. En altres ocasions, els
alumnes visionen pel·lícules produïdes per la Direcció general
de Trànsit o realitzen fitxes educatives sobre senyalització.

text i fotos NATÀLIA SANZ 

INTENSA ACTIVITAT POLICIAL

Injust. Aquesta podria ser la paraula que resumeix els
partits del sènior femení i del juvenil femení. Cap dels dos
equips es mereixia la derrota, vist el vist en els partits. Tal volta
tampoc la victòria, ja que el rival també va fer mèrits per a
guanyar. El mes just haguera estat l'empat. Però, com diu el
topic, esport es esport i no es una ciència exacta. En fi, anem
amb les cròniques i ho entendreu.

El SENIOR FEMENI viatjava a Vila-real el diumenge de
mati per a jugar el derbi provincial. El partit es va preparar a
consciencia i ja esperàvem que seria molt igualat i que l'equip
que millor arribara físicament a la part final, s'emportaria els
punts en joc. 

I així va ser, el partit va començar molt igualat i encara que
les locals es posaren per davant amb un 2:0 de parcial,
nosaltres teníem les nostres ocasions. El problema es que
sempre xocàvem contra el mur infranquejable de la seua
portera. Ens va aturar dos penals en eixa fase del partit que
ens va minvar la moral. Però ja se sap, les porteres també
juguen i el seu treball es aturar. Poc a poc ens vam anar refent
moralment, però els gols no entraven. Per sort, la nostra
defensa si funcionava. El problema es que no compta sols la
defensa. Per a guanyar hi ha que marcar i nosaltres no ho
aconseguíem. Al descans arribàvem amb un 9:3 molt

preocupant, amb dos penals errats i multitud de llançaments
clars marrats.

Per sort, el descans ens va servir per a centrar-nos. Vam
eixir mes agressives en defensa (que no violentes, que quedi
clar) i amb una molt bona actitud en defensa, que la vam
canviar (vam passar del nostre habitual 3:2:1 a una 4:2) ens
va permetre retallar distancies i amb un parcial de 5:8 en 24
minuts, arribàvem a la part final del partit en clara progressió.
Al menys, l'empat el teníem a tocar els dits. El Vila-real estava
nerviós i nosaltres teníem ganes. Inclús vam tenir dos
contracops seguits que ens podien haver posat a un puntet a
falta de 4 minutets per al final. Les locals no s'ho creien. El seu
entrenador tampoc. El públic, menys. Però, ai mareta, quan
vas al dos-cents per cent, l’energia arriba un moment que
s'acaba. I se’ns va acabar. A falta de 2 minuts. Quina injustícia.
I en dos minuts, 4 contracops del Vila-real van deixar un
marcador massa exagerat per al que va ser el partit.

El mateix va passar amb les JUVENILS. En la nostra visita
al camp del Betxi, ens vam posar dues voltes per davant del
marcador, amb diferencies de fins 3 gols. Malauradament, no
vam saber matar el partit quan el teníem a la ma. Al final, vam
perdre de 3 i sense premi. Pel que fa a la resta d’equips,
victòries del juvenil i sènior masculins i derrotes del cadet
masculí i dels infantils masculí i femení.

Aquest cap de setmana juguem tots a casa: Dissabte de
mati a les 10:30 l'infantil masculí, a les 12:00 el cadet masculí,
ales 18:00 el sènior femení, a les 19:30 el juvenil masculí i el
diumenge a les 10:30 el sènior masculí

text CHB

INJUST
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industrials, la nova taxa augmenta el
rebut en un 20%. El problema és que
més de la meitat de les canalitzacions
de la ciutat són de fibrociment, un
material que no resisteix el pas del
temps i que no para de donar
problemes de trencaments i fuites. El
portaveu del PSPV, José Sánchez, va
denunciar que “des que estan vostès
governant, han pujat totes les taxes.
Si tants anys hem esperat per a iniciar
el pla director, ara no és el moment, ja
està bé de pujar les taxes als
ciutadans”. El socialista va recordar
que “fa anys que sabem d'aquest
problema i no s'ha fet res. Si ens hem
d'esperar tres anys, ens podem
esperar”. Per al regidor del Bloc,
Ricardo Mascarell, “no és el moment
de pujar més els impostos a la gent”.
Mascarell va demanar a l'equip de
govern del PP que no puge aquesta
taxa “atés que la gent ho aquesta
passant molt mal”. També va voler
deixar clar que “estem d'acord amb la
urgència i la necessitat de reparar les
canalitzacions, però no l'hem de
pagar els de sempre, és a dir els
ciutadans del carrer, que no tenim cap
culpa que les canalitzacions estiguen
en un estat de deteriorament elevat
per causa de la seua deixadesa
durant molts anys”. 

Es tècnics diuen que s’ha de fer
el canvi de canalitzacions

L'edil d'Hisenda, José María
Serrano, va assegurar que “el tècnic
considera imprescindible que no
s'allargue més el canvi de
canalitzacions. En el 2010 es va
redactar el pla director, en el que es
demostra que el 50% de la xarxa de
canonades és de fibrociment”. L'edil
va puntualitzar que en 15 anys “cal
invertir cinc milions d'euros per a
canviar les canonades. Cada vegada
es perd més aigua potable per l'estat
de les canalitzacions i dins d'uns anys
caldrà fer una inversió quatre vegades
major”. Serrano va argumentar la
seua defensa recordant que
“l'ajuntament no pot assumir aqueix
pressupost, per això considerem que
cal pujar un poc la taxa d'aigua”. “La
pregunta és per què no demanen

ajudes per a aquesta reparació a
Brussel·les, Madrid, València o
Castelló? La situació econòmica no
és bona però l'equip de govern hauria
de treballar amb més interès per tal de
poder aconseguir un finançament de
les administracions supramunicipals
abans de carregar amb més imposats
als benicarlandos” va afirmar el
nacionalista Mascarell.

La sentència del milió i mig
d’euros... no té responsables
polítics

L'alcalde de Benicarló, Marcelino
Domingo, ha anunciat que s'ha obert
un expedient informatiu a dos
funcionaris municipals. L'alcalde sosté
que ell va ordenar a través d'un decret
que el consistori es presentara en el
judici però “a les persones
encarregades se'ls va oblidar”. És per
això que s'ha iniciat aquest procés per
a intentar depurar responsabilitats en
l'assumpte, que ja ha començat a
provocar maldecaps als responsables
del disseny dels pressupostos
municipals. I és que ara caldrà fer
provisió de fons per 

a afrontar el pagament d’eixos 1,5
milions... oblidats. 

Els socialistes neguen
l’acusació de l’alcalde

Les declaracions de l'alcalde, que
segueix insistint que els responsables
d'aquest error són els tècnics
municipals, han provocat les queixes
del PSPV municipal. Xaro Miralles,
portaveu de la formació política en el
consistori, va recordar que “les
actuacions d'un Ajuntament les
marquen els polítics, és a dir, l'equip

de govern. Els funcionaris estan a la
disposició dels polítics”. Qualsevol
projecte que un equip de govern
ordena ficar en marxa, està
confeccionat i redactat pels tècnics
que són els que tenen la capacitat i la
titulació”, però “ són els polítics els
que els aproven i li donen validesa a
la seua execució”. En aquest cas, tant
els projectes d'execució com el
d’expropiació van estar aprovats en
el Ple del 24 de gener de 2007 per
“unanimitat de tots els grups
polítics. També per part del PP, amb
el vot de Marcelino Domingo, a
favor del projecte d'expropiació i
de la seua valoració”, va recordar
Miralles. La socialista va seguir
relatant que el recurs presentat per la
mercantil davant del Jurat Provincial
d'Expropiació té resposta positiva
d'aquest el 19 de maig de 2010
“modificant l'anterior valoració i
xifrant-la en 305.000 euros. No
conforme amb aquesta nova taxació,
la mercantil presenta recurs davant
el Tribunal Superior de Justícia de
la Comunitat Valenciana demanant,
ara, 1.300.000 euros”. És en aquest
judici on l'Ajuntament no es
persona, “en una decisió insòlita,
incomprensible i inadmissible” va
sentenciar. 

Així les coses, en la sentència del
8 de Març de 2012 del TSJCV es
condemna l'Ajuntament a pagar 1,3
milions d'euros més 200.000 euros
d'interessos produïts en aquests
temps. Cal recordar que el Ple de la
corporació, en sessió celebrada el 24
de gener de 2007, va acordar aprovar
inicialment el projecte d'expropiació
forçosa per taxació conjunta per a
l'obtenció del sòl qualificat com vial
públic en l'àmbit del Programa
d'Actuació Integrada Corts
Valencianes II. La mercantil Odemira,
una vegada exposat l'expedient a
informació pública, va interposar la
corresponent al·legació, que no va ser
acceptada pel consistori, el que va
provocar que recorregueren als
tribunals. L'empresa va reclamar el
preu just per l'expropiació forçosa
d'una finca de 861 metres quadrats
per a la urbanització d'un tram
corresponent a la segona fase de
l'Avinguda de Corts Valencianes.

ve de la pàgina anterior

Diumenge passat vaig ocupar un lloc privilegiat al camp. Si,
ja sé que estava on sempre, que tothom em podia veure, que
estava tot sol a la graderia nord-est amb la sempre grata
companyia del linier encarregat d’eixa banda i la sana intenció
de viure amb grandesa els gols dels nostres. També tenia la
possibilitat de controlar els fores de joc, però sempre se’m
escapaven i ara mateix no podria dir si el de la bandereta ho
va encertar o no. Les coses vénen com vénen i no podem fer
res per evitar-ho. Mentre pensava tot això, em vaig adonar que
el linier era un xiquet. La seua barba a penes era un borrissol.
Jo diria que no tenia els divuit anys. Com he de dir-los res a
aquests xiquets? Quan vaig començar a anar al futbol els
àrbitres i els liniers eren homenots amb barba tancada, cames
peludes i propensió a rebre insults. Ara, quan veig aquests
jovenets, me n’adono de com ha passat i de com han canviat
els temps. Un aficionat dels de la tribuna em deia que com és
que no li feia un marcatge a fons al linier, que el tenia al davant
i li podia dir tot allò que jo volgués per tal d’intimidar-lo. Però
com he de fer això si aquest xiquet podria ser fill meu.
M’estimo més mirar-m’ho tot sense dir res mentre verifico la
mediocritat del nivell de l’arbitratge.

Però aquesta vegada hi havia una circumstància especial
que li donava un punt de distinció al lloc ocupat pel meu ces.

Com los ferrero rocher o com la família real espanyola,
exemple màxim de glamour i saber estar. Llàstima que em
vaig oblidar d‘agafar la càmera de fotos i no vaig poder
immortalitzar allò que la meua vista feia arribar al meu esperit
i l’omplia de goig, mentre que tota l’altra gent que hi havia al
camp era incapaç de contemplar aquest magne espectacle.
Però com que això és el meu secret, no faig compte d’explicar-
ho a ningú. Bé, si la propera vegada que vaja al municipal de
futbol agafo la càmera, ja es veurà. Llavors tothom podrà
conèixer el secret i tindrà el goig de sentir allò que jo he sentit.

Al llarg i ample de la primera part, a banda del meu gaudi
particular, vaig anar veient el desenvolupament del partit en
qüestió. Efectivament, l’equip que ens visitava no havia tingut
mai l’honor de jugar un partit contra el CDB, i això es veu que
els va pesar molt i a la mitja part se’n van anar amb un gol en
contra que, al final de tot, va donar els tres punts a aquell que
s’ho va merèixer una mica més. He de reconèixer, sense cap
tipus d’embús, que quan va acabar el partit, no tenia ni la més
remota idea sobre la ubicació del poble que representava
l’equip visitant. Museros. Vaig preguntar a un parell
d’aficionats i ningú em va saber dir res. Que si dalt de Sagunt,
que si per la zona de Sogorb... Al final, després de buscar-ho
al mapa, em vaig adonar que és un poble d’uns cinc mil
habitants que es troba al l’Horta Nord, més prop de València
que de Castelló. Geografia per a tots.

La segona part no va oferir res de nou. Jo vaig canviar el
lloc i, com sempre, em vaig posar darrere de la porteria dels
forasters, al costat de Paco Coll. Així, xerrant, es va passar la
segona part sense cap variació al marcador. Des de la meua

supina ignorància en temes
futbolístics, he de dir que el partit
va ser molt dolent, amb un
centre del camp inexistent, on
les pilotes passaven de la
defensa a la davantera sense
que ningú posés una mica
d’ordre. Els teòrics passadors
passaven olímpicament i els
davanters havien de baixar a
buscar-se les pilotes. A alguns
jugadors els sobra sempre l’últim
regat i per això perdem moltes
pilotes. Aquells, que ho van
veure, es van dedicar, sobretot la
segona part, a repartir estopa a
base de bé. Saben que la nostra
plantilla és molt jove i es
dediquen a escalfar-nos. Tot això
davant la impassible mirada d’un
àrbitre que parlava pels colzes.
En fi, els guions es repeteixen
jornada rere jornada, però
aquesta vegada els punts van
ser per a nosaltres.

Demà dissabte a partir de les
quatre de la tarde, el CDB es
jugarà els tres punts al camp de
l’Almassora. Com sempre,
esperem guanyar-los.

JA ANAVA SENT HORA

text RODOLFO SERRANO

PACO DELCASTILLO
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La del rebut de l’aigua i la del pagament, per
oblit, de la sentència dels 1,5 milions d’euros

L’euip de govern del PP ens pujarà el rebut de l’aigua per
a poder pagar tot el canvi de les canalitzacions deteriorades
o de fibrociment que s’havien d’haver anat canviant fa temps.
A més, haurem de pagar 1,5 milions d’euros, per culpa,
segons afirma l’alcalde, de dos funcionaris, que diu, no van
fer cas d’un decret on manava que l’ajuntament es
presentara en el judici corresponent.

Si no teníem prou amb la pujada, entre d’altres, del rebut
de les escombraries, ara ens arriba una més, la pujada del
rebut de l’aigua. Tot, perquè algú ha deixat, durant anys i
anys, que els constructors enganxaren on volgueren les
canonades de les noves edificacions i perquè ningú ha parat
compte en què hi ha que renovar la xarxa d’aigua de tant en
tant. I tant de deixar i deixar que al final... ho hem de pagar
entre tots. És clar que la factura s’ha de pagar entre tots...
perquè, segons el nostre Regidor d’Hisenda, el nostre és un
del ajuntaments més sanejats de la província i no ens fa falta
demanar cap tipus d’ajuda externa, ni crèdits, ni res de res.

Aleshores, si és així, per quina raó l’ajuntament no assumeix
ell mateix, sense pujades d’impostos, el cost del canvi de les
canonades en comptes d’augmentar la pressió fiscal sobre
els ciutadans? O és qui hi ha trampa en l’afirmació del
regidor Serrano?

Si més no, l’argumentari anterior pren força, o és el que
podria pensar la ciutadania, si ens fixem en l’1,5 milions
d’euros que ens tocarà pagar per la irresponsabilitat, diuen
els polítics, de dos funcionaris que no van nomenar o enviar
advocat per al judici la sentència del qual ara hem de pagar.
Ara bé, això no és competència de l’alcaldia? Els funcionaris
no fan allò que els hi mana el polític? O és que els
funcionaris tenen responsabilitats... i els polítics no? Alguna
cosa fa pudor, molt mala pudor.

Arriba una pujada més... la de l’aigua
Els benicarlandos pagaran més per l'aigua potable,

després que el ple aprovara la pujada de la taxa. La
recaptació es destinarà a la reparació i millora de les
diferents canalitzacions d'aigua potable de la ciutat. La
mesura va eixir endavant amb els 12 vots a favor del Partit
popular, 5 abstencions del PSOE i 2 vots en contra de BLOC-
COMPROMIS. En resum, la nova taxa preveu incrementar
en un 15% els trams superiors de consum domèstic i en un
6% en els trams inferiors de consum. Per als usos

text REDACCIÓ

Arriben més pujades!

El Club Mabel fou distingit como millor club de la
província i Claudia Mata i Cristian Esteller, en gimnàstica i
pilota respectivament.

Divendres passat es va celebrar la XVIU Gala Provincial de
l'Esport, organitzada per l'Associació de la Premsa Esportiva
de Castelló, en un acte que va estar presidit per Javier Moliner,
president de la Diputació Provincial, on es van lliurar els
guardons a esportistes o entitats esportives destacats al llarg
de 2012. 

Així, Claudia Mata, del Club Mabel Benicarló, va ser triada
com la més destacada en gimnàstica rítmica, al que se suma
el premi al club més destacat de l'any, que va recaure en el
Club Mabel Benicarló. Era el reconeixement a la seua llarga
trajectòria esportiva, amb innombrables fites esportives
aconseguides a tots els nivells, fruit del treball seriós i
continuat del dia a dia. Un trofeu que va ser rebut per una
emocionada Manola Belda, a la qual acompanyava Cristina
García, delegada provincial de la Federació de Gimnàstica
Rítmica.

També, entre els 24 guardons lliurats per les federacions,
cal destacar el que va rebre Cristian Esteller, com a millor
jugador provincial de pilota valenciana del present any. Aquest
reconeixement va ser lliurat pel vicepresident de la Federació
de Pilota Valenciana Pedro López.

text i foto VICENT FERRER

XVI Gala de l’Esport Provincial
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El passat diumenge 18 de novembre l'auditori
municipal de Benicarló va acollir un espectacular concert
de Santa Cecília de mans de les seccions més joves de la
Coral Polifònica Benicarlanda, la coral infantil Petiquillo i
la juvenil Kylix, i la Banda Juvenil de l'Associació Musical
"Ciutat de Benicarló".

En la primera part, els cantaires de la Coral Kylix dirigides
i acompanyades al piano per Sònia Ferrer van oferir un
repertori fresc i juvenil, seguidament els més menuts de la
Coral Petiquillo dirigits per Raquel Maura i acompanyats pel
grup de música Matèria Gris interpretaren una entranyable
obra formada per diverses cançons de conegudes sèries de
dibuixos animats. Conjuntament ambdues agrupacions
finalitzaren la seua actuació unint les seues veus.

La segona part va estar a càrrec de la Banda Juvenil de
l'Associació Musical "Ciutat de Benicarló" els quals
interpretaren un suggerent i exigent programa sota la direcció
de Pablo Anglés.

En aquest concert i com ja ve essent tradicional es van
presentar als nous membres que entren a formar part de les
diferents agrupacions i que, d'aquesta forma, garanteixen un
futur musical no només a ambdues entitats sinó també a la
nostra població. De mans de la Dama de la Coral, Alba Dobón
i de la Musa de la Banda, Laia Arrufat, van rebre els seus
respectius diplomes que acrediten la seua incorporació.

Finalment i després de l'entrega dels diferents obsequis als
directors i dames, com a cloenda tots els participants, tant
cantaires com músics, van fer gaudir al nombrós públic
assistent de la seua música amb una peça conjunta la qual va
ser reconeguda amb uns llargs i forts aplaudiments, d'aquesta
forma es posà de manifest la gran qualitat interpretativa dels
més joves d’aquestes agrupacions.

text REDACCIÓ foto PEPE PINTAT

Concert de Santa Cecília 

En el passat concert de Santa Cecília s'incorporaren set
nous músics a la Banda Juvenil de l'Associació Musical
"Ciutat de Benicarló". Ells son: Alejandro Balagué (trombó),

Andreu Sorlí (percussió), Maya Fresquet (trompa), Laura
Caldés (clarinet), Lucía Anglés (violoncel) i Pilar i María del
Mar Anglés (arpa).


